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NICOLAE CEAUŞESCU 
pe platforma complexului 

de obiective nucleare 
I.F.A. -  Măgurele

tn cursul zilei de marti, tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu, secretarul gene
ral al Partidului Comunist Român, 
a vizitat Institutul de fizică atomică 
al Comitetului de Stat pentru Ener
gia Nucleară, unul din cele mai mari 
şi importante contre de cercetare 
ştiinţifică din tara noastră, pe a că
rui platformă urmează să fie ampla
sat şi construit un complex de noi şi 
importante obiective nucleare de în- 
vătămînt, cercetare şi producţie.

La această întîlnire de lucru cu 
specialiştii care activează în dome
niul atomic şi nuclear, secretarul ge
neral al partidului a fost însoţit de 
tovarăşii Emil Bodnaraş, Manea Mă- 
nescu, Ilie Verdeţ şi Dumitru Popa.

Nu a trecut decit un an de cînd 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu a mai 
fost oaspetele acestei unităţi com
plexe de cercetare, proiectare şi pro
ducţie. De atunci activitatea institu
tului a înregistrat importante reali
zări, pe care specialiştii din acest 
domeniu de vîrf le-au raportat cu 
îndreptăţită mîndrie secretarului ge
nerai al partidului, celorlalţi condu
cători de partid şi de stat cu prile
jul vizitei la l.F.A. Ramură de avan
gardă a ştiinţei contemporane, cu 
aplicaţii de mare anvergură în ener
getică, în. indusţric, in bcologie, în a- 
gricultura şi cercetările nucleare se 
bucură în ţara noastră de o deose
bită atenţie. Congresul al X-lea al 
partidului a aprobat primul Program 
nuclear national, avînd ca obiective 
principale industrializarea energiei 
nucleare, introducerea energeticii nu
cleare în balanţa energetică naţio
nală şi extinderea cercetărilor pen
tru diversificarea aplicării tehnicilor 
nucleare în sectoarele productive şi 
în alte domenii ale vieţii sociale.

La sosirea în institut, conducătorii 
de partid şi de stat sínt întîmpinati 
de prof. loan Ursu, preşedintele Co
mitetului de Stat pentru Energia Nu
cleară, directorul I.F.A., Mixcea Ma- 
iita, ministrul învătămîntului, acad. 
Horia Hulubei, ministru consilier la 
Consiliul de Stat, Ion Şt. Ion, vice
preşedinte al Consiliului Economic, 
de membri ai conducerii comitetului 
şi ai unor instituţii centrale şi de 
specialitate, academicieni, cercetă
tori, de un mare număr de salariaţi 
ai Institutului de fizică atomică.

Expresie a sentimentelor de stimă 
ş! preţuire pentru activitatea neobo
sită pe care o depune în fruntea 
partidului şi statului, pentru grija 
deosebită pe care o acordă cercetării 
ştiinţifice, legării acesteia de nevoile 
economiei naţionale, pe frontispiciul 
clădirii principale a institutului se 
afla înscrisă urarea: „Bine ati venit 
în mijlocul nostru, iubite tovarăşe 
Nicolae Ceauşescu".

In sala de lectură, unde se află 
reunit Consiliul ştiinţific al institutu
lui, prof. loan Ursu adresează tova
răşului Nicolae Ceauşescu, celorlalţi 
conducători de partid şl de stat, un 
cuvînt de bun sosit, exprimînd bucu
ria întregului colectiv de salariaţi ai 
Comitetului de Stat pentru Energia 
Nucleară şl ai unităţilor sale de cer
cetare, proiectare şi producţie de a-i 
primi pe înalţii oaspeţi, mulţumirile 
muncitorilor, tehnicienilor, cercetăto
rilor şi celorlalţi specialişti pentru 
sprijiniţi generos, pentru perseverenta 
îndrumare acordată de partid şi gu
vern dezvoltării acestui domeniu. 
Sínt înfăţişate atît progresul înregis

trat în dezvoltarea activităţilor ato
mice şi nucleare din ţara noastră, cit 
şi realizările obţinute în ultimul timp 
în unităţile de profil, care acoperă, 
treptat, un larg spectru de cercetări, 
începînd cu cele fundamentale şi 
sfirşind cu importante aplicaţii în 
economia naţională. Sínt conturate 
perspectivele ce se deschid cerce
tărilor şi activităţilor nucleare prin 
prisma energeticii nucleare, produc
ţiei de aparatură specifică preqătirii 
şi specializării cadrelor, relaţiilor de 
colaborare interne şi internationale. 
Traducerea în viaţă a obiectivelor 
propuse, arată prof. loan Ursu, este 
facilitată de noile condiţii create 
platformei de la Măgurele, prin trans
formarea acesteia într-un ' complex 
national, în care să se realizeze o 
colaborare strînsă şi operativă intre 
învătămînt, cercetare şi producţie, 
pentru domeniul fizicii, al energiei 
nucleare şi pentru domeniile conexe. 
Sínt prezentate apoi obiectivele prin
cipale care au întregit baza de cer
cetare a institutului.

Prin intermediul unor machete, 
planuri şi schite se prezintă, de că
tre ing. Adrian Georgescu, prim- 
vicepreşedinte al Comitetului de Stat 
pentru Energia Nucleară, variantele 
de amplasare ale altor importante 
obiective prevăzute a fi realizate, în 
viitorul apropiat, pe platforma Mă
gurele. în acest fel, vor fi grupate, 
pe această platformă, într-o concep
ţie unitară, institute de cercetări, 
centre de proiectare şi producţie de 
aparatură şi instalaţii nucleare, uni
tăţi de învăţămînt de specialitate, 
centrul de informare şi documentare 
nucleară, şi altele. La Măgurele, 
alături de Institutul de fizică 
atomică, Centrul de -pregătire 
şi specializare a cadrelor, vor func
ţiona, într-un viitor apropiat. Insti
tutul de fizică Bucureşti, Facultatea 
de fizică a Universităţii şi secţia de 
inqineri fizicieni de la Institutul poli
tehnic.

Fiecare dintre obiectivele prevă
zute a fi construite aici sínt anali
zate de secretarul general al parti
dului, împreună cu specialiştii, în 
diferite .variante de amplasare. Se 
caută şi se găsesc soluţii pentru în
cadrarea optimă în spaţiu, în mediul 
ambiant al noilor unităţi de cercetare, 
a facultăţii şi Institutului de fizică, 
a grupului social-studentesc, a blocu
rilor de locuinţe pentru cercetători şi 
alti specialişti. Concluziile discuţiei 
prefigurează apariţia la Măgurele a 
unui adevărat oraş al atomiştilor, în 
care vor lucra şi vor avea condiţii 
de viaţă dintre cele mai moderne 
sute şi sute de cercetători, cadre di
dactice şi studenţi.

Secretarul general al partidului re
comandă proiectanţilor şi specialişti
lor să revadă şi să refacă proiectele 
în aşa fel îneît Institutul de fizică 
Bucureşti şi facultatea de fizică să 
fie reunite într-o singură construcţie 
cu profil complex, pentru a se da 
astfel cadrelor didactice şi studenţi
lor care vor învăţa aici posibilitatea 
să îmbine cît mai armonios acti
vitatea practică cu cea de cercetare 
şi producţie. Cercetarea — indică 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu — tre
buie strîns legată atît de învătămînt, 
cit şl de producţie. Ca atare, se cer 
întreprinse măsurile necesare ca vii
toarele unităţi de cercetare şi învă
tămînt ce vor intra în componenţa

Complexului de la Măgurele să aibă 
o ,coustrucţie unică, armonioasă şi 
multifuncţională.

Conducătorii de partid şi de stat 
vizitează apoi principalele sectoare 
de activitate ale institutului. Se în
cepe cu laboratoarele de corp solid 
sub radiaţii şi cele de radiospectro- 
scopie, unde oaspeţilor le sínt pre
zentate unele din cele mai recente 
realizări ale cercetătorilor din acest 
sector.

Rezultate remarcabile a-u fost ob
ţinute de colectivele de cercetare, 
proiectare şi producţie ale Institutu
lui de fizică atomică în domeniul la- 
serilor. Parcurqîndu-se laboratoarele 
de laseri, sínt evidenţiaţi laserii cu 
heliu-neon pentru alinieri. Utilizînd 
fasciculul de lumină emis de aceşti 
laseri, constructorii pot urmări cu 
precizie direcţiile fronturilor de lu
cru la străpungerea tunelurilor. O 
asemenea instalaţie a fost verificată 
de curînd, în practică, la construcţia 
tunelului de aducţiune de ia Hidro
centrala de pe Lotru. O altă însem
nată realizare o constituie laserul cu 
bioxid de carbon, cu o putere de 600 
waţi. Densitatea foarte mare de ener
gie care poate fi concentrată pe o 
suprafaţă extrem de mică — milioane 
de waţi pe centimetru pătrat — per
mite utilizarea acestui laser la pre
lucrări de materiale dure şi foarte 
dure, cu puncte înalte de topire. Un 
alt succes de prestigiu îl constituie 
construcţia laserului cu cadmiu-heliu» 
prima instalaţie de acest gen fabri
cată în tară, care are un cîmp larg 
de aplicaţii, printre care şi diagnosti
carea plasmei fierbinţi. De reţparcat 
că în cursul anului trecut, Institutul 
de fizică atomică a construit şi livrat 
cinci instalată laseri cu bioxid de 
carbon şi heliu-neon unor institute de 
învătămînt superior, venind şi pe a- 
ceastă cale în sprijinul preqătirii vii
torilor specialişti, fizicieni sau ingi
neri. Răspunzînd întrebărilor tovară
şului Nicolae Ceauşescu şi celorlalţi 
conducători de partid şi de stat, gaz
dele arată că preocupările actuale ale 
colectivelor de cercetători şi proiec
tanţi din institut sínt îndreptate atît 
spre îmbunătăţirea tehnologiei de 
realizare a tipurilor de laseri, cît şi 
spre diversificarea acestora, în ve
derea extinderii tehnicilor aplicative 
cu asemenea instalaţii, în cerce
tare şi în sectoarele industriale.

Atelierele centrale, în care sínt 
concepute şi construite echipamen
tele şi aparatura nucleară, constituie 
unul din sectoarele de bază ale insti
tutului. Aici, înalţilor oaspeţi li se 
prezintă o serie de aparate şi insta
laţii proiectate şi realizate în ate
liere, atît pentru satisfacerea unor 
necesităţi proprii ale unităţilor din 
subordinea Comitetului de Stat pen
tru Energia Nucleară, cît şi pentru 
dotarea altor laboratoare de cerce
tare din unităţi de învătămînt şi din 
întreprinderi industriale. Prin con
strucţia de aparate şi instalaţii de 
concepţie proprie destinate aplicaţii
lor tehnicilor nucleare s-au evitat 
importuri costisitoare. Prof. loan Ursu 
subliniază că activitatea Institutului 
de fizică atomică este astfel orien
tată, îneît o mare parte din rezulta
tele cercetărilor încheiate să fie va
lorificată în diferite ramuri ale eco
nomiei nationale, contribuind nemij
locit la modernizarea acestora, în

(Continuare în pag. a îll-a)
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Un bogat program  
în activitatea de aufoutilare

în deplină concordanţă cu 
cerinţele tehnice ale produc
ţiei, activitatea de autoutilare 
de la „Flamura roşie“ se des
făşoară într-un ritm susţinut.

In aceste zile vor fi date în 
funcţiune două noi maşini de 
încercat stilourile la scris, cu 
randament şi capacitate spo
rită. De asemenea, pînă la 
sfîrşitul lunii iulie, vor fi exe
cutate alte două maşini de

despicat peniţe de stilou.
în programul imediat al ac

tivităţii de autoutilare sínt 
prevăzute lucrări pentru îm-' 
bunătăţirea constructivă şi 
tehnică a unei maşini de ca- 
nelat ţevi textile din hîrtie, 
care va asigura executarea si
multană a două operaţii de 
lucru, cît şi realizarea unei 
maşini de frezat limbi de 
stilou.
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Deschiderea lucrărilor celei
deo XXV-a Sesiuni a C.A.E.R.

Marţi, 27 iulie, s-au deschis la 
Bucureşti lucrările celei de-a XXV-a 
Sesiuni a Consiliului de Ajutor Eco
nomic Reciproc.

La lucrările Sesiunii iau partéi 
delegaţia Republicii Populare Bul
garia, în frunte cu Stanko Todorov, 
preşedintele Consiliului de Miniştri, 
delegaţia Republicii Socialiste Ceho
slovace, în frunte cu Lubomir 
Strougal, preşedintele Guvernului 
Federal, delegaţia Republicii Demo
crate Germane, în frunte cu Willi 
Stoph, preşedintele Consiliului de 
Miniştri, delegaţia Republicii Popu
lare Mongole în frunte cu Sonomin 
Luvsan, preşedinte ad-interim al Con
siliului de Miniştri, delegaţia Republicii 
Populare Polone, în frunte cu Piotr 
Jaroszewicz, preşedintele Consiliului 
de Miniştri, delegaţia Republicii So
cialiste România, în frunte cu Ion 
Gheorghe Maurer, preşedintele Con
siliului de Miniştri, delegaţia Repu
blicii Populare Ungare, în frunte cu 
Jenő Fock, preşedintele Guvernului 
Revoluţionar Muneitoresc-Ţărănesc 
Ungar, delegaţia Uniunii Republici
lor Sovietice Socialiste, în frunte cu 
Alexe: Nikolaevici Kosîqhin, pre
şedintele Consiliului da Miniştri.

La lucrările Sesiunii ia parte, de 
asemenea, o delegaţie guvernamen

tală a Republicii Socialiste Federa
tive Iugoslavia, în frunte cu Alek- 
sandar Grlicikov, prim-vicepre- 
şedinte al Vecei Executive Fede
rale.

La lucrările Sesiunii participă N. 
V. Faddeev, secretarul Consiliului 
de Ajutor Economic Reciproc.

La deschiderea lucrărilor Sesiunii 
au participat ambasadorii extraordi
nari şi plenipotenţiari ai ţărilor 
membre ale C.A.E.R. şi R.S.F. Iugo
slavia acreditaţi în Republica So
cialistă România.

Sesiunea este prezidată de Ion 
Gheorghe Maurer, preşedintele Con
siliului de Miniştri al Republicii So
cialiste România, conducătorul de
legaţiei române, care, în numele Co
mitetului Central al Partidului Co
munist Român, al guvernului Repu
blicii Sodaliste România, a salutat 
călduros pe participanţii la cea de-a 
XXV-a Sesiune a Consiliului de 
Ajutor Economic Reciproc.

în cadrul lucrărilor Sesiunii, 
Gheorghe Rădulescu, vicepreşedinte 
al Consiliului de Miniştri al Repu
blicii Socialiste România, preşedin
tele în funcţiune al Comitetului 
Executiv al C.A.E.R., a prezentat o 
informare în problemele supuse spre 
examinare Sesiunii Consiliului.

Lucrările Sesiunii continuă.

D I N E U
In onoarea delegaţiilor guverna

mentale participante la lucrările 
celei de-a XXV-a Sesiuni a Consi
liului de Ajutor Economic Reciproc, 
secretarul general al Partidului Co
munist Român, preşedintele Consi
liului de Stat al Republicii Socia-, 
liste România, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu, a oferit marţi seara un 
dineu.

Au partidpat tovarăşii Ion Gheor
ghe Maurer, preşedintele Consiliu
lui de Miniştri al Republicii Socia
liste România, conducătorul delega
ţiei guvernamentale române la cea 
de-a XXV-a Sesiune a C.AJ2.R., 
Emil Bodnaraş, Manea Mănescu, 
Gheorghe Pană, Gheorghe Rădu
lescu, Ilie Verdeţ, Maxim Barghia- 
nu, precum şi vicepreşedinţi ai 
Consiliului de Miniştri şi membri 
ai guvernului.

Au luat parte conducătorii dele
gaţiilor guvernamentale din ţările 
socialiste membre ale C.A.E.R.,
participante ia actuala Sesiune, to
varăşii! Stanko Todorov, preşedin
tele Consiliului de Miniştri al Re
publicii Populare Bulgaria, Lubomir 
Strougal, preşedintele Guvernului 
Federal al Republicii Socialiste 
Cehoslovace, Willi Stoph, preşedin
tele Consiliului de Miniştri al Re
publicii Democrate Germane, Sono
min Luvsan, preşedintele ad-inte
rim al Consiliului de Miniştri al 
Republicii Populare Mongole, Piotr

Jaroszewicz, preşedintele Consiliu
lui de Miniştri al Republicii Popu
lare Polone, Jeno Fock, preşedin
tele Guvernului Revoluţionar Mun- 
ciitoresc-Ţărănesc Ungar, Alexei Ni
kolaevici Kosîghin, preşedintele 
Consiliului de Miniştri al Uniunii 
Republicilor Sovietice Socialiste.

De asemenea, a participat tovară
şul Aleksandar Grlicikov, prtm-vice- 
preşedinte al Vecei Executive Fede
rale a Republicii Socialiste Federa
tive Iugoslavia, con ducă torul dele
gaţiei R.S.F. Iugoslavia, invitată lai 
Sesiune.

Au luat parte membrii delegaţii
lor guvernamentale participante la 
cea de-a XXV-a Sesiune a GAE.R,

Au fost prezenţi N. V. Faddeev, 
secretarul Consiliului de Ajutor 
Economic Reciproc, precum şi am
basadorii ţărilor membre ale 
C.A.E.R. şi ambasadorul R.S.F. 
Iugoslavia la Bucureşti.

în cadrul dineului, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu a toastat pentru dezvol
tarea continuă a colaborării multi
laterale, în toate domeniile de acti
vitate, între ţările socialiste membre 
ale CA.E.R., între partidele comu
niste şl muncitoreşti din aceste ţări.

Tovarăşul Alexei Kosîghin, mulţu
mind pentru buna organizare şl pen
tru posibilităţile oferite de a desfă
şura această Sesiune la Bucureşti, a 
toastat pentru dezvoltarea colaboră
rii dintre tarile socialiste, pentru 
partidele lor comuniste.

Dineul s-a desfăşurat într-0 at
mosferă caldă, tovărăşească.

ADUNĂRILE GENERALE ALE SALARIAŢILOR

T r ib u n ă  a  î n a l t e l o r  
r ă s p u n d e r i  m u n c i t o r e ş t i

tn aceste zile se ailă în plină desfăşurare adună
rile generale ale salariaţilor — expresie elocventă 
a lărgirii democratismului socialist, formă superioară 
de participare a tuturor colectivelor de salariaţi la 
rezolvarea problemelor majore ale producţiei, de 
conducere colectivă a unităţilor economice. într-o 
atmosferă de înaltă exigenţă, combativitate şi com
petenţă, muncitorii, tehnicienii, inginerii analizează 
activitatea prezentă şl de perspectivă, fac propuneri 
valoroase pentru valorificarea rezervelor interne, 
pentru ridicarea calitativă a întregii activităţi. în

uzinele mari, adunările generale sínt precedate de 
adunări pe secţii şl sectoare, în care problematica 
producţiei este abordată cu o înaltă competenţă. 
Urmare a creşterii conştiinţei socialiste, a respon
sabilităţii cn care salariaţii privesc rezolvarea tutu
ror problemelor ridicate de procesul de producţie, 
a ridicării pregătirii lor profesionale, politice şi ideolo
gice, aceste adunări constituie exemple elocvente ale 
justeţei politicii partidului nostru tn lărgirea demo
cratismului tn toate sectoarele vieţii economice şi 
sociale.

Este cunoscută hărnicia colective
lor de muncă de la uzina sibiană 
„Independenţa*. Rod al priceperii, 
strădaniei, abnegaţiei lor, utilaje de 
cele mai diverse tipuri înzestrează 
unităţi din industria metalurgică, 
chimică, minieră, alimentară. In bună 
parte, la aceste realizări concură şt 
secţia sculărîe, care deţine în activi
tatea uzinei un rol deosebit de im-

In campania agricolă de vară

Unii lucrează la strînsul recoltei în 
timp ce alţii „doftoricesc ‘ combinele

In întreprinderile agricole de stat 
şi. cooperativele agricole de produc
ţie din judeţul nostru se depun în 
aceste zile eforturi susţinute pentru 
a scringe recolta la timp şi fără 
pierderi. Conducerile unităţilor şi 
ceilalţi factori de răspundere che
maţi să coordoneze activitatea de 
recoltare se preocupă intens de _or- 
ganizarea judicioasă a activităţii, 
mobilizînd în această importantă 
acţiune toate forţele şi mijloacele 
existente. Se constată însă şi unele 
deficienţe, mai ales în ceea ce pri
veşte folosirea mijloacelor mecanice 
la întreaga lor capacitate. Iată, de 
altfel, ce am constatat luni cu oca
zia raidului întreprins prin cîteva 
unităţi de pe valea Tînnavei.

La cooperativa agricolă din Las- 
lea toate cele 5 combine se aflau 
tn lanuri. într-o tarla situată între

şosea şi linia ferată l-ana întâlnit pe 
mecanizatorul Emanoil Ţoţea. Re
colta cu o combină „Gloria“ şl, de 
cînd a intrat în lan, nu s-a Oprit 
decit atunci cînd a fost nevoie să 
golească buncărul. Pînă la prînz a 
recoltat peste un vagon şi jumătate 
de grîu. „Dacă griul nu ar fi căzut 
— ne spune el — aş atinge o vi
teză mai mare la recoltat“. Peste 
drum se aflau în lucru celelalte 
patru combine de tipul C I şi C 3, 
Inginerul şef al unităţii, Gheorghe 
Dobrescu, prezent şi el, era mulţu
mit de felul cum lucrau eombi- 
nieirii. „Pînă diseară vom avea 
strînsă recolta de grîu de pe 95 
hectare din cele 370 planificate — 
ne relatează interlocutorul. Mergem 
cu o viteză zilnică de 22—25 hec
tare. Nu putem realiza mai mult cu 
mijloacele oe care le avem la dispo

ziţie. Producţia este excepţională. 
De pe suprafeţele recoltate pînă în 
prezent am obţinut peste 3000 kg 
boabe Ia hectar, iar pe loturile se- 
mincere am realizat 3 900 kg grîu 
la hectar. Pe aproximativ 70 hectare 
grîul se află căzut sau este pe te
renuri nemeeanizabile. Aici am mo
bilizat peste 200 membri coopera
tori la recoltatul manual. Depunem 
maximum de efort pentru a strînge 
cît mai urgent bogăţia de grîne din 
acest an. După cite ni s-a spus ur
mează să-mai primim cîteva com
bine, aşa că vom avea o viteză de 
lucru şi mai bună“. La brigăzile 
unde s-a recoltat orzul m ouai, au 
intrat în funcţiune batozele de tre
ierat.

Am remarcat o activitate intensă 
şi la cooperativa agricolă din Şa- 
roşu pe Tîrnave. Cu 4 din cele î

combine se recolta grîul la brigada 
din Iernea, într-o tarla din „Lunca 
Mare“. Celelalte trei combine se 
aflau în hotarul numit „Intre căi“, 
la brigada din Şaroşu pe Tîrnave. 
NU ni s-au semnalat defecţiuni, cu 
toate că pe unele parcele holdele 
erau destul de îmburuienite, mai 
ales la brigada din Iernea. Specia
listul unităţii ing. Petru Aldea, ne 
spunea că au fost luate măsuri pen
tru a fi antrenaţi la recoltatul ma
nual toţi cooperatorii, chiar şi cei 
din zootehnie. De altfel, am văzut 
în apropierea grajdurilor, într-o 
tarla cu grîu căzut sau îmburuie- 
nît, mai mulţi cooperatori la lucru. 
O atenţie deosebită se acordă aici 
şi celorlalte lucrări de sezon: balo- 
tării paielor, eliberării terenurilor, 
executării arăturilor etc. S-au exe
cutat arături pe o suprafaţă de 70 
hectare din care pe 36 hectare s-au 
însămînţat culturi succesive.

Asemenea preocupări am consta
tat şi în alte unităţi. Totuşi, dacă 
analizăm realizările la zi la recol
tatul griului se observă serioase râ- 
mînerî. în urmă faţă de alte unităţi 
din judeţul nostru. O principală 
cauză o constituie faptul că o serie

(Continuare în pag. a IlI-a)
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portant — asigură celelalte sectoare 
de producţie cu S.D.V.-urile nece
sare. Tocmai de aceea, sub semnul 
unei înalte exigenţe f~ţă de neajun
surile ce se manifestă în activitatea 
lor, cu o profundă • conştiinţă a în
datoririlor ce le revin pentru bunul 
mers al producţiei s-a desfăşurat 
adunarea salariaţilor din secţia seu- 
îărie.

De Ia început trebuie spus că a- 
ceastă adunare a reuşit să demon
streze adînca semnificaţie a rolului 
ce-1 joacă în rezolvarea problemelor 
majore conducerea colectivă. La reu
şita acestei adunări a contribuit în 
mod exclusiv principialitatea, înalta 
răspundere, competenta acelora care, 
prin euvîntul lór, au dezvăluit nea
junsurile manifestate în conducerea 
secţiei, venind cu propuneri con
crete pentru îmbunătăţirea organi
zării activităţii, rezolvarea anumitor 
probleme privind normarea muncii 
şl programarea producţiei, realizarea 
anumitor obiective sociale şi altele.

Spre deosebire de această ridicată 
combativitate cu care participanţii la 
discuţii au căutat să soluţioneze pro
blemele majore şle producţiei din 
secţia lor, producţie care — aşa cum 
arătam — se rasfrînge asupra în
tregii activităţi a uzinei, darea de 
seamă prezentată de şeful secţiei, 
ing. loan Iordache, a fost — am pu
tea spune — un simplu referat ce a 
enunţat doar citeva idei, în cea mai 
mare parte într-un mod foarte vaq. 
Mai mult chiar, aspectele principale 
ale activităţii secţiei au fost ocolite.

Din sumara trecere în revistă a 
realizărilor acestui colectiv am reţi
nut că pianul pe primul semestru a 
fost donaşi! cu peste 10 mii ore 
normă, ceea ce poate fi echivalat cu 
realizarea peste plan a 300 comenzi 
de S.D.V.-uri din planul tehnic.

Luînd cunoştinţă de faptul că sar
cinile actualului semestru sîfrt deo

sebit de mobilizatoare, că planul 
anului viitor va spori cu circa 8 000 
ore normă în fiecare lună, partici
panţii la dezbateri, în mod critic au 
ridicat o serie de probleme care vor 
trebui să stea în atenţia conducerii 
secţiei, a comitetului de direcţie, şi 
de a căror rezolvare va depinde rea
lizarea în bune condiţii a sarcinilor 
ce le stau în faţă.

în multe din luările de cuvînt, 
muncitorii din secţie au criticat mo
dul în care se face asigurarea locu
rilor de muncă cu cele necesare. 
„Noi facem scule, dar ca să le reali
zăm, noi nu avem sculele necesare, 
arăta lăcătuşul Ilie Avram. Pentru 
un burghiu trebuie să alergăm în 
alte secţii. Avem îndeajuns de mulţi 
tehnologi, atît la sculerul şef cît şi 
în secţia noastră, dar ce folos dacă 
nu întocmesc în mod corespunzător 
tehnologiile şi nu prevăd sculele aju
tătoare măcar pentru produsele prin
cipale".

Continuînd aceeaşi idee, ascuţito
rul loan Ucenic a spus: „Cerem ca 
pregătirea fabricaţiei să se facă în 
mod corespunzător. De multe ori, 
abia cînd vine produsul observi ce-ti 
mal trebuie. în astfel de cazuri ape
lezi la improvizaţii". . .

Pe larg a fost dezbătută şi pro
blema normării muncii. A rezultat că 
cei însărcinaţi cu stabilirea normelor 
se limitează la a trece nişte cifre 
din normativele existente — de multe 
ori şi acestea interpretate greşit — 
fără să le fundamenteze în funcţie 
de nivelul tehnicii existente, de ca
tegoria lucrărilor, de calificarea 
oamenilor. Din acest punct de ve
dere — după cum arătau mai multi 
participant! la discuţii, printre care 
lăcătuşul Carol Varga, strunqarii loan 
Jugăreanu, Ştefan Vasiu, Grigore

(Gontinoare în pag. a III-a)
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■  tNTR-O DECLARAŢIE FĂ
CUTĂ TELEVIZIUNII SPANIO
LE, directorul general dl O.M.S., 
Marcelino Gomen Candau, a in
format că in Spania au fost şapte 
cazuri de holeră în regiunea Sa- 
ragosa şi că aceste cazuri au fost 
benigne. El a precizat că datori
tă condiţiilor sanitare existente, 
propagarea bolii este dificilă.

■  MINISTRUL FRANCEZ 'AL 
AFACERILOR INTERNE, RAY- 
MON MARCELLIN, a anunţat, 
într-un interviu radiodifuzat, că 
de la 1 ianuarie 1971, în Franţa 
au fost arestaţi 150 de traficanţi 
de stupefiante. De asemenea, au 
fost chemaţi în faţa justiţiei 840 
de morfinomani. Ministrul, după 
ce a subliniat că este vorba des
pre o problemă naţională, a rea
mintit că orice morfinomon, po
trivit legii din ianuarie 1971, 
trebuie să fie deferit procuraturii.

j j x  P e g

■  NOI INUNDAŢII AU AVUT 
LOO in partea de est a Colum
biei, în regiunea Amazoanelor. 
Zona cea mai afectată se află în 
departamentul Meta, unde apele 
revărsate ale rîurilor Ariari şi 
Orinoco au provocat enorme pa
gube materiale, distrugînd cul
turi, mijloace de comunicaţie şi 
declanşînd alunecări de teren. 
Mai mulţi locuitori, surprinşi de 
inundaţiile provocate de riul Pu
tumayo, şi-au găsit moartea.

■  UN BULETIN MEDICAL, dat 
publicităţii la spitalul Groote 
Schuur din Capetown, anunţă că 
starea sănătăţii pacientului A- 
driaan Herbert, supus unei ope
raţii de transplantare a inimii şi 
plăminilor de către cunoscutul 
chirurg Christian Barnard, este 
satisfăcătoare şi că organele gre
fate funcţionează normal.

După cum arată agenţia France 
Presse, complicata grefă realizată 
duminica de doctorul Barnard 
este o intervenţie chirurgicală 
extrem de rară — a doua efec
tuată asupra unui om.

■  DUPĂ CUM ANUNŢĂ 'A- 
GENŢIA „ELIBERAREA“, tn 
cursul lunii iunie peste 300 de 
soldaţi saigonezi aflaţi in pro
vincia Ca Mau au trecut de 
partea forţelor patriotice sud- 
vietnameze. De asemenea, alţi 
200 de soldaţi saigonezi au de
zertat in provincia Rach Gia.

*
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Dezbatere cu 

activul cultural 
municipiul

In sala clubului C.F.R. din 
■Sibiu, Consiliul municipal al 
sindicatelor organizează aşr 
t4?î, la ora J5,30, o întîlnire 
cu activul cultural din între
prinderile şi instituţiile şibie- 
ne. Intlindrea — la care 
participă responsabilii cultu
rali din comitetele sindicate
lor, bibliotecarii, instructorii 
artistici obşteşti, directorii de 
.cluburi şi responsabilii de săli 
culturale — are ca scop dez
baterea măsurilor ele Îmbună
tăţire .a muncii dş educaţia 
socialist^ a maselor, in lumi
na propunerilor şi expune
rii prezentate de tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu, secretarul 
general al Partidului Comu
nist Român.

Seară de poezie
Gsaşa d« .qujtnră .6 munici

piului Meoţiaş .organizează 
pentru astăzi, ora 20, în şta- 
fiursea Bazna, o seară de poe
zie patriotică.

V tr  i-ecita: Maria Groza, 
Mariksţa Juoan, Costaehe Co- 
tryţă, Neli dchiopu, Silvia 
poiiciţi şi Denis Mărfineanu,

Un film poem
Pqienile roşii, producţie a stu

diourilor Moldova-Film, este un 
moment /de echilibru necesar in 
permanenta experienţă pe care 
spectatorii! de film o realizează 
fiind martorul, adeseori înşelat 
ţn aşteptăH, al diversităţii fil
mului conhemporaru Chiar reş- 
tringinri exemplul la programul 
săptămînii ţn curs care, pe lin
gă Poienile roşii oferă spectato
rilor sibieni o comedie de ca
litate (Un italian în America) 
şi un film i ml ian CU exces de 
melodramă (O floare şi doi gră
dinari), necesitatea momentului 
de echilibru ni se pare impe
rioasă. Căci altfel, iăşJndu-ne 
conduşi numai dş preferinţele 
stricte, riscăm ş | ne unilatera» 
lizăm sensibilitatea, diminuîn- 
du-ne capacitatea de a vibra şţ 
Jn faţa faptului artistic de altă 
manieră,

Poienile roşii este un poem 
cinematografie frumos, eu pros
peţimea lucrurilor izvorîţe din 
porniri sincere, cu frumuseţi 
esre-i spuză unşle imperfecţiuni 
tehnice. Momente de stîngăele 
ale unor personaje sau frumu
seţea căutată a unor peisaje se 
ţree cu vederea, pentru că fil
mul pluteşte tntr-o atmosferă 
dş basm. Tinărul regizor Emil 
Loteanu, aflat la începutul me- 
seriei sale, 'în vizibilă căutare 
de limbaj propriu, nu intenţio
nează o redare veristă a exo
dului unei comunităţi umane 
restrinse, împreună cu turmele 
d§ pi, spre mirificele poieni 
roşii. Transhumanta, CU ţoatg 
implicaţiile ei etice şi de ritual, 
cu rezonanţele ei »arhaice este 
folosită aci drept fond pentjru 
relevarea unor mari frumuseţi 
sufleteşti. Ppvestea baciului 
Jluţă, a dragostei şi rivalităţii 
care Ii frămîntă pe Ioana, An
drei şi Sava, se derulează pe 
mişcarea încăpăţînată spre po
ienile roşii, poieni de basm, ca 
însuşi sensul existenţei acestor 
Oameni înfrăţiţi cu turmele lor.

Este un film poem, un film 
baladă, care ne aminteşte deo
potrivă şi de Ţiganii hi) Pros- 
fein, dar şi de Mioriţa anonimă 
şi care promite ţn Emi} Lo- 
tşanu un cineast interesant.

RAREŞ CORNEA

Marian Andreescu (Dîmboviţa) şl Cicerone Hlnţeanu (Brăila) — doi dintre 
ciştigătorii primelor locuri ia concursul republicau de aero- şf racbetemodelş 
al pionierilor, desfăşurat la labăra de pionieri din Şălişte. ţp fotografie: 

pregătirea rachetomodelelor (stramer) pentru start

Secvenţe edilitar-gospodăreşti
Cetăţenii comunei Răşinari, mobili

zaţi de deputaţi şi cu sprijinul Consi
liului popular din localitate au reali
zat numeroase obiective eu caracter 
edilitar-gpspodăresc —■ aeţiuni însu- 
mînd cîţeva mii de ore muncă patrio
tică. Iată cîteva „secvenţe“ din activi
tatea răşinărenilor,

•  în cartierul Trainei — aparţină
tor localităţii reşedinţă de comună — 
s-a construit un corp dş şcoală (sală 
de clasă, cşncşlşrie, magazie pentru 
material didactic, instalaţii sanitare 
etc.) exclus.iv prin muncă patriotică. 
Cetăţenii din acest cartier, care au 
participat în număr mare la execu

tarea construcţiei, şu prestat peste 
5 000 de ore muncă patriotici. Noul 
local al şcolii va intra în folosinţă în 
anul ŞCOlar 1971-1972.

9 în scopul dezafectării circulaţiei 
pe şoseaua asfaltată Răşinari—Pălti
niş s-a construit un drum — în para
lel cu şoseaua, pş partea stingă — 
pentru mişcările turmelor de vite şl 
oi. Valoarea muncii prestate de cetă
ţeni, sub conducerea deputaţilor N. 
Muţiy, p. Micu, M. Cruciat, M. Pir
sán şi I. eotoară se ridică la 200 000 
lei. La această aeţiune au participat 
peste 300 cetăţeni din eomună.

v. cueu

îr> municipiul Sibiu

Bazele sportive de sezon 
să  fie folosite din plin!

(RAID-ANCHETÄ)
El-ntem in pUfll vară, anotimpul ma

rilor vacanţe şi al concediilor. O 
parte din cetăţeni s-a îndreptat spre 
Staţiunile de la munte sau de pe lito
ral, alţii au plecat în circuit prin 
ţară, insă ceg mai mare parte au ră
mas . . .  acasă. La sfîrşitul săptămînii 
ei îşi îndreaptă paşii fie spre ştrand, 
fie spre locurile de agrement, inţr-un 
cuvint: tinjesc după apă, aer, soare 
— factori determinanţi în eălirea or
ganismului şi pentru recreere.

Plajă, baie, dar . . .
Nu ştiam însă dacă amatorul de 

mişcare şj Sport, de recreere activă, 
poate găsi la ştrand terenuri adecva
te, eu P dotare corespunzătoare, fată 
ce am căutat la ştrandul din strada 
Cirlova.

Aci am făcut cunoştinţă cu un har
nic administrator, vechi activist pe tă- 
rîm sportiv, Constantin Cîmpeanu. 
împreună cu el am făcut un tur al 
acestui frumos ştrand. Am admirat 
Ordinea şi curăţenia care domnesc 
pretutindeni. Apa din bazine, mult 
„discutată“ In alţi ani, se prezintă a- 
sum în cele mai bune eondiţiurd. Prin 
amenajările care s-au făcut în pri
măvară, s-a introdus apa potabilă, 
eare se împrospătează în mod curent 
seara şi dimineaţa, cîte o jumătate de

150 de elevi la  

s trim tu l sp ice lo r
Astăzi, 150 de elevi utecişti de la 

liceele „Gheorghe Lazăr“, „Oeta- 
Vian Goga“ şi Liceul alimentar din 
Sibiu au plecat s |  ajute ia strînşul 
spicelor în cooperativele agricole 
din comunele Şelimbăr, Poplaea şi 
Cristian.

înainte de a pleca in această ac
ţiune, organizată de Comitetul mu
nicipal U.T.C. Sibiu, tinerji elevi au 
lucrat pe şantierele muncii patrio
tice sibiene.

Echipa de volei dip Dirlos, antrenat! 
de prof. loan Ferezan, clasată pe lo
cul II la faza de zonă a .Cupei tine
retului de la sate“, care va repre
zenta judeţul Sibiu la finala ţ e  va 
area loc la Livada (judeţul Satu- 

Mare)

i utilitare
în cadrul cooperativei „Munca ma

nuală“ din Sibiu funcţionează un cen
tru de meditaţii, unde elevii şi gjţe 
categorii de tineri ce doresc ş | dea 
examenele de admitere ţn liceele dş 
specialitate sg pot pregăti la UmbŞ 
română, matematică, precum şi la alte 
discipline şcolare. Meditaţiile se fac 
în grup.

Sínt ţi? eurş dş apiriţiş 32 de sor
timente noi dş conserve şi preparate 
da carne, produse ale întreprinderii 
de industrializare a cărnii: pfrjoa}e în 
sos marinat, pirjogîe cu sote de orez, 
pîrjoale cu sbté de cartofi, pastă de 
ficat de gîscă, carne de gîseă eu varză, 
carne de gîşeă cu fasole albă Ş) smin- 
tţnă, o serie de produsa din pate şi 

, haşe. 1
De asemenea, în magazinele de spe

cialitate s-a pus în vînzare noul sor
timent sezonier, salamul „Cindrel“, 
produs afumat, din carne de vită şi

porc, urmînd cg spre sfîrşitul aegstgl 
luni să fie pus în vînzare şi salamul 
cu şuncă, produs indicat pentru cei 
care nu consumă grăsimi,

Din agenda excursiilor organizate 
de Oficiul naţional de turism Sibiu 
la începutul lunii august reţinem: în
tre 3—6 august, cu microbuzul, turiştii 
pot merge de la Sibiu la poiana Bra
şov—Tuşnad— Miercurea Giuc—Gheor- 
ghieni—Topliţa—Borsee—Poiana Teiu
lui—Durau—Bicaz—Izvorul Muntelui— 
Gheorghieni—Praid—Sovata—Sighişoa
ra—Sjbju;

între 7—8 august, cu autocarul, de 
fa Sibiu la gran—Cîmpulung Muscel 
—hidrocentrala Argeş—Curtea de Ar
geş— Piteşti—Rm. Vîlcea—Sibiu;

tot intre 7—8 august, cu autocarul, 
de la Sibiu la Braşov—Deftana—Bucu
reşti—Piteşti—Rm, Vîlcea—Sibiu;

în 15 august, cu autocarul, de la 
Sibiu la Peştera Muierii—Polovragi— 
Horezu—Rm. Vîlcea—Co?ia—Sibiu.

IMPORTANT
pentru locuitorii Sibiului: t

din 21 iulie a. c., funcţionează un 
nou traseu I.T.S., pe ruta Piaţa Gă
rii— B-dul Magheru—Piaţa Republicii 
—strada Avram lancu—B-dul Maghe
ru—Piaţa Gării.

După cum ne informează Direcţia 
do industrie locală Sibiu, sínt în pre
gătire: la secţia de mobilă AMET, o 
garnitură de mobilă tip „Modul“, com
pusă din 17 piese (dormitor, sufrage
rie) ce pot fi livrate separat; la ELCA 
Mediaş, O garnitură pentru hol tip 
„E ’71“, alcătuită din 5 piese; la IMIX 
Agnita, două modele de comode tip 
„65" şi „75“. Produsele prezintă o li
nie suplă, modernă, pe gustul consu
matorilor.

Ţot în cadrul aceleiaşi direcţii, în
treprinderea MACO Sibiu produce 
stîipi de beton armat pentru solarii 
(un nou produs) iar ARCHIMET, noul 
tip de stilou cu peniţă îngropată 
„Terra“.

azi... azi... azi...
28 IULIE
•  Şe împlinesc 117 ani de la naşterea 

lui Victor Babeş, savant de renume 
mondial, unul dintre fondatorii mi. 
crobiologiei moderne, autor aj pri
mului tratat de bacteriologic din 
lume.

•  38 de ani de la moartea dr. L. Ghe- 
lerter, militant a) mişcării munci- 
toreşti din România.

O 1970 — A murit acad. Costin D. Ne. 
niţescu, strălucit reprezentant al 
ştiinţei româneşti (n. 1902).

•  |î7 ani de la moartea lui M. Robe
spierre, conducător al Revoluţiei

franceze (n. 1758).
Şl 1804 — S-a născut filozoful german 

Ludwig Feuerbach,
•  1914 — Auştro-Dngaria a declarat 

război Serbiei. A început primul 
război mondial.

CINEMA
sib iu : PASEA: Q fişare şi doi gră.

dinari (grele 9.Q0; 11,30; 16,30; 80,00) î 
ARTA'. Poienile roşii (orele 10,00; 
12,00; 14,30; 10,30; 18,30; 20,30); TINE
RETULUI! Un italian în America (o» 
rele 10,00; 13,00; 14,30; 10,30; 18,30; 
20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Adio Ora- 
nada (orele 9,00i 11,15} 14,00; l§,30j 
19,00; 21.151; TINERETULUI: Ultimul 
samurai (orele lo.ooţ 16,30; 18,30;
20,30); UNIREA: Război şi pace, serii
le 1 şi II (grele 10,00} 13,00 şl 30,00),

C1SNADIE: POPULARI Poveştile pi
ticului Bimbo (grele 11,00; 10,00; 18,0Q 
şi 20,00).

TIMPUL
Gestrul meteorologie gjbiu comu

nică; Vreme eăiduypaş! cu cerul va* 
viabil, mai mult senin noaptea. Vie
ţui va sufla slab pine la potrivit dm 
ţMtwui nşrd-şştic. Minimele vor fi 
cuprinse intre 11 si 13 grade, iar ma- 
(girpelg. vor eşeila latre 23 d  21 grade.

AGNITA: 8 MAI: Zestrea domniţei
Ralu (orele 10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00),

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE! Mi. 
hai Viteazul, seriile f şi O (ora 
18,00).

COPŞA MICA: POPULARI Vaga
bondul, seriile I şi II (orele 16,00 şi
19.30) . I

OCNA SIBIULUI: Vînătoarea de 
vrăjitoare (erele 18,00 şi 20,00).

BAZNA-BAI; Ultimul drum (orele 
17,00 Şi 19,00).

APOLPU DE SUS: 23 AUGUST: 
Sechestru de persoană (orele 18,30 şi
30.30) .

TELEVIZIUNE

Cadru din filmul MNÄTOARE DE VRĂJITOARE

18,00

18.25 
18,40
18.50
19.10 
19,20 
19,30

20.10
20.25

20,45

12,00
22,23

32.50

Deschiderea emisiunii,
„Ex-terra ’11“ — emisiune-eoncurs 
de construcţii tehnice pentru pio. 
nieri şi şcolari.
Mult e dulce şi frumoasă ...  
Lirică peruană.
Confruntări.
Tragerea pronoexpres. 
loot de seri.
Telejurnalul de seară.
Sport.
Reflector.
Cintă baritonul Octav Rnigă- 
reseu şi corul „Madrigal“ 
Telecinemateca:
„Nimeni nu şti® tűrnie“.
Ecourile vacanţei,
Teleglob.
Amazonia peruană.
Telejurnalul de noapte.

oră, tar la 15—20 zile se primeneşte 
complet. La capitolul terenuri sporti
ve, am notat însă un aspect negativ. 
Plaja de nisip este invadată de copii 
şi tineri care bat mingea, aici, neexis- 
tînd un teren de volei sau tenis. Spaţiu 
pentru amenajarea unor terenuri de 
volei şi minifotbal s-ar putea găsi în 
partea dinspre benzinărie a ştrandului.

Cînd sugerăm C.S.M. Sibiu amena
jarea unor terenuri sportive în incinta 
ştrandului, nu ne gindim la zgură ro
şie şi alte pretenţii de nivel competi- 
ţional. Acestea ar trebui amplasate 
direct pe nisip, ceea ce nu este foarte 
costisitor.

Năstase şi Ţiriac 
n-au prieteni la Sibiu?

Vecină cu ştrandul este şi baza spor
tivă a fabricii „Libertatea*. Aci au 
existat 3 terenuri de tenis de clmp. 
„Au existat“ pentru că din ele a ră
mas doar . . .  numele. Intr-adevăr, pe 
două dintre ele se juca tenis, Insă 
lipsa zgurei şi a apei pentru stropit a 
făcut ca în prezent să nu fie frecven 
late decit de aproximativ 35 persoane. 
Am aflat de la administratoarea ba
zei, Irma Schlosser, că fiinţează aci 
un centru de învăţare a tenisului, 
condus de prof. de educaţie fizică 
Peter Liss, de la Şcoala generală nr, 
15, însă numărul elevilor este şi el 
foarte redus (12—14 elevi). Baza mai 
are un teren de volei: doi stîipi din 
ţeavă, o jumătate de teren cu zgură 
roşie, necemută, iar cealaltă jumătate 
cu . . .  iarbă. Tot aici am găsit rătă' 
cite două porţi de handbal, în perfectă 
stare. Ne întrebăm — şi întrebăm pe 
cei de la „Libertatea“ — ce căutau 
ele acolo, deoarece spaţiul — strimt, 
de altfel, şi pentru volei — nu per
mite jocul de handbal (7!)

Concludentă ni s-a părut afirmaţia 
Inginerului Titus Crîşnie, de la I.R.E. 
Sibiu (vechi pasionat al tenisului): 

„Aceste terenuri de tenis sínt sin
gurele în judeţul Sibiu. Intre anii 
1958—1964 exista la Sibiu tenis de 
performanţă. Terenurile improprii l-au 
condamnat însă la dispariţie. Lipsa 
zgurei şi a apei face ca terenul de 
joc să fie tare ca piatra. Dacă acestea 
s-ar bitujniza, totul ar fi bine“.

A ngajam en t... uitat
Paşii ae-au purtat spre parcul „Sub 

arini“, la stadionul Metalul. în incinta 
acestuia se găseşte şi un bazin de 
înot (20 x 20 m) părăsit. Gurile rele 
spun că preşedintele clubului, Gh, 
Jula, şl-ar fi luat angajamentul s|-l 
dea în folosinţă pînă la 1 august. Nu 
s-a făcut, însă, nimic, pe motiv ca 
lipsesc „2—3 saci de ciment, necesari 
reparaţiei“ . , ,  (II).

Ştrandul este depozit 
d e . . .  borhot?

Lingă cabana „Valea aurie“ şe află 
un vechi bazin de înot (dimensiuni 
24—14 m). Din informaţiile primite, 
acesta ar fi fost redat In folosinţă la 
1 Iulie, Lucrurile nu stau însă aşa. 
Din cauza depozitării (pe timpul ier
nii), a unor cantităţi de borhot, („măsu
ra“ aparţine întreprinderii „Vinalcool“ 
Sibiu) pe fundul bazinului se formează 
un strat verde, Insalubru. Aceasta 
face ca, pe parcursul a patru zile, apa 
potabilă introdusă In bazin să se a- 
copere cu o spumă dizgraţioasă, ea 
trebuind să fie schimbată. Aşadar, 
mult aşteptat de locuitorii din apro
piere, acest ştrand a devenit imprac
ticabil înainte de a fi redat în folo
sinţă . . .

#
Ultima vizită am făcut-o la baza 

sportivă Voinţa, unde am surprins 
forfota pe terenurile de volei, fotbal 
şi handbal. Aci, de dimineaţa pînă 
seara, se întrec tineri şi tinere din 
cooperative şi din alte asociaţii spor
tive, Am constatat că această bază 
sportivă îşi îndeplineşte, într-a- 
devăr, rolul său de gazdă primitoare a 
publicului sportiv, spre lauda celor ce 
o au în folosinţă.

ILIÉ IONESCU

întreprinderea
comunală

Sibiu
ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:

—  MECANICI AUTO
—  LĂCĂTUŞI MECANICI

Salarizarea conform H.C.M. 914/1968.
Informaţii se pot lua zilnic de la serviciul personal, 

str. 11 Iunie 59.
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în trep rinderea  D. C. A. Sibiu
sţr. Ştefan cel Mare nr. T9ft

ANGAJEAZĂ DE URG ENŢĂ î 
—  CONTABIL PRINCIPAL’.
Condiţii conform H.C.M. 91471968’.
Informaţii telefon 1112Z.

Uzinele textile „Tîrnava“ 
Mediaş

angajează de urgenţă:

—  U N  JURISCONSULT
— U N  REVIZOR CONTABIL
—  U N  INGINER MECANIC.

Cei interesaţi se vor adresa serviciului personal, tele
fon 23 01.

'rjrjmrsjmsjKW* ** Tjrjmrj-jmrsA TjrjmrjrjmrjrA
\

I  .. . . . . . . . . . . . . . . . .
I Fabrica de păruri 
I Sighetnl Marmaţiei

str. Avram Iancu nr. 22,
OFERĂ SPRE VÎNZARE,
PE BAZĂ DE COM ANDĂ:

— BIDINELE D IN  PĂR, (păr în amestec 
cu fire sintetice de diferite tipuri)

— PERII INDUSTRIALE, la comenzi speciale
— DIFERITE PARURI PRELUCRATE. 

Informaţii suplimentare la telefon 18 76.

Autobaza T. A. Sibiu
cu sediul în Sibiu, str. Sevastopol nr. 12,

ANGAJEAZĂ:
— TEH NICIAN PRINCIPAL AUTO
Informaţii la Autobază, resortul personal, telefon 

22097.

M i c a  P u b l i c i t a t e

Schimb apartament, 2 camere, categoria I, Hipodrom, .cu asemănător 
bloc sau alt imobil. Informaţii, telefon 219 08, orele 0—13.

Viqd casă cu grădină 860 mp. Str. Avrigulul 8. Informaţii, str. Putnei 
telefon I 21 55.

VJnd casă liberă cu instalaţii complete. Str, Lutului nr, 50.

Vînd Paria 1300 sau schimb cu maşină mal mică, informaţii 1 48 59,

SIBIU
sir. Abatorului nr. 2 — telefon 22914

Cahie teracotă
calitatea !<

Ide diferite modele

Piatră brută
pentru construcjii 

din carierele:
SADU, ROD, 

RĂŞINARI

se vlnd imediat p e  bază de comandă fermă 
pentru întreprinderi şi particulari 

prin I .C S .  METALO* CHIMICE SIBIU
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Vizita de lucru a tovarăşului NICOLAE 
CEAEŞESCII pe platforma complexului 
de obiective nucleare I. E. A. Măgurele

(Urmare din pag. I)
pas eu cerinţele revoluţiei tehnico* 
ştiinţifice contemporane.

Diferite aparate pentru cercetarea 
ştiinţifică şl pentru aplicaţii practice 
în învătărnînt, medicină şl diverse 
ramuri ale Industriei şi agriculturii 
întrunesc aprecierea unanimă a tova
răşului Nicolae Ceauşescu şi a ce
lorlalţi conducători de partid şl de 
stat. Se relevă, îndeosebi o instala
ţie pentru fabricarea filtrelor eu grad 
mare de reţinere a aerosolilor şi im
purităţilor atmosferice, dispozitive cu 
largă aplicabilitate în diferite sec
toare ale economiei naţionale. Pro
cedeul realizării acestor filtre, îm* 
preună cu tehnologia fabricării lor, 
va fi cedat industriei, care le va pro
duce în curînd la scara mare.

Activitatea de concepţie şi con
strucţie de aparatură electronică şi 
de măsură, necesară unor tehnici 
nucleare solicitate de industrie şi de 
eltş sectoare ale economiei nationale, 
înscrie la activul său numeroase alte 
rezultate valoroase. O remarcabilă rea
lizare este betatronul mobil, de 15 
milioane eleetron-volţi, eu largi utili
zări în defectoscopia nedisiructivă a 
pieselor metalice de dimensiuni mari. 
Cu această instalaţie, de mare teh
nicitate, apreciată ca o realizare deo
sebit de valoroasă de către specia
liştii din tară şi de peste hotare, 
I.F.A. a acordat asistentă tehnică 
unor întreprinderi ca uzinele „Stea
gul roşu" — Braşov, „Progresul" 
Brăila şi Combinatul chimic Craiova, 
Dacă s-ar fi procurat prin import o 
asemenea instalaţie, aceasta ar fi în
cărcat bugetul institutului cu circa 
1,2 milioane lei valută. Au fost rea
lizate noi tipuri de aparate de con
trol pentru radiaţii, nivelmetre, umi- 
dimetre, precum şi elemente filtrante 
speciale, pentru reţinerea aerosolilor 
radioactivi. Începînd cu anul 1972, 
producţia Centrului pentru apa
ratură nucleară din cadrul 
I.F.A., care va îngloba şl actualele 
ateliere, va acoperi cea mai mare 
parte din necesarul de aparate ce
rute de beneficiarii din ţarăj se va 
trece totodată şi la exportul de apa
ratură.

După vizitarea aerodomel, inge
nioasă construcţie de formă semi
sferică, realizată de I.F.A., unde este 
amenajat standul pe care Republica 
Socialistă România îl va prezenta in 
cadrul Expoziţiei mondiale, ocazio
nată de cea de-a IV-a conferinţă 
a O.N.U. privind folosirea energiei 
atomice în scopuri paşnice, de la 
Geneva, conducătorii de partid şi de 
stat sínt invitaţi pe planşeul celei 
mai înalte clădiri a institutului de 
unde privirile cuprind întreaga pa
noramă a platformei de obiective 
nucleare de la Măgurele. Aici se iau 
in discuţie şi se analizează locurile 
de amplasare optimă ale viitoarelor 
unităţi care vor întregi baza tehnică 
a acestui modern complex de cerce
tare, producţie şl învătărnînt.

Pe parcursul vizitei, prof. loan 
Drsu informează că preocuparea 
principală a Comitetului de Stat pen
tru Energia Nucleară, în domeniul 
cercetărilor, a fost trecerea la etapa 
superioară a începerii şl desfăşurării 
cercetării tehnologice din domeniul 
nuclear, condiţie esenţială pentru 
realizarea obiectivului de bază al 
Programului nuclear naţional — in
dustrializarea energiei nucleare. Po
trivit indicaţiilor şi hotărîrilor con
ducerii de partid şi de stat, personal 
ale tovarăşului Nicolae Ceauşescu, 
pentru ca trecerea la etapa de ela
borare a tehnologiilor şi proiectelor 
tehnice din domeniul energeticii nu
cleare să se facă în mod corespunză
tor, pentru a contribui Ia pregătirea 
industriei, a fost Înfiinţat un institut 
nou — institutul pentru tehnologii 
nucleare, unitate care, pînă la crea
rea condiţiilor pe amplasamentul pro. 
priu de la Merişani—Borleştl, în ju
deţul Argeş, îşi va desfăşura activi
tatea pe platforma de la Măgurele.

în cursul actualului cincinal se va 
trece la construirea primelor cen
trale nuclearoelectrice din tara noas
tră, care vor intra în funcţiune în 
cincinalul următor. în acest scop, a 
fost semnat Acordul intre guvernele 
Republicii Socialiste România şl 
Uniunii Sovietice privind cooperarea 
In construcţia primei centrale nu
clearoelectrice, de tipul V.V.E.R., de 
440 MW. în prezent se întocmesc 
documentaţiile tehnice şi se pregă
tesc lucrările necesare deschiderii 
şantierului centralei, în anul 1972.

tnsotiti de gazde, conducătorii de 
partid şi de stat parcurg pe Jos apoi 
centrul civic al comunei Măgurele şi 
analizează pe teren locul de ampla
sare a viitoarelor obiective studiate 
mai înainte prin mijlocirea machete
lor şl a planurilor de ansamblu.

Un mare număr de cetăţeni ai co
munei Măgurele, veniţi în întimplna- 
rea tovarăşului Nicolae Ceauşescu, 
aplaudă eu multă căldură şi îi urează 
bun venit In comuna lor. Ei îşi ex
primă, sincer şi spontan, stima şi res- 
pectul fată de conducerea partidului 
şi statului nostru, fată de secretarul 
general, fiul cel mai iubit al poporu
lui.

In continuare, vizita şe desfăşoară 
în zona principalelor surse de ra
diaţii din dotarea Institutului.

La pavilionul acceleratorului de 
ioni de tip Van de Graaff-tandem, 
instalaţie modernă de mare perfor
manţă, se subliniază principalele uti
lizări ale acesteias cercetări de fi
zică nucleară la energii joase şi me
dii, atît pentru culegerea datelor nu
cleare de bază necesare proiectării 
fizice a reactorilor, g{t. şi pentru lăr
girea cunoştinţelor privind structura 
materiei. Clădirea care adăposteşte 
această Instalaţie nucleară are di
mensiunile ijpei hale industriale. 
Gazdele arată că darea în exploatare 
a noului accelerator va crea Institu
tului de fizică atomică şi posibilita
tea ca, paralel cu efectuarea unor 
investigaţii ştiinţifice, de stringentă 
actualitate, să lărgească relaţiile de 
colaborare internaţională in dome
niul cercetărilor şi aj unor aplicaţii 
ale fizicii şi tehnicilor nucleare, Deşi 
acceleratorul intră în funcţiune abia 
la şfîrşjtul acestui an, numeroşi cer
cetători de peste hotare şi-au expri
mat dorinţa de a dobîndi acces la 
el pentru realizarea unor proiecte 
comune de cercetare.

în legătură cu caracteristicile şi 
performantele acceleratorului de ioni, 
se subliniază că, o dată eu punerea 
Iul în funcţiune, în cursul acestui an, 
România se va situa printre puţinele 
tari deţinătoare de instalaţii cu ase
menea performanţe,

Vorbind despre activitatea interna
ţională a Comitetului de Stat pentru 
Energia Nucleară, bazată atît pe re
laţii cu organisme nationâle din alte 
ţări, cît şi cu organisme internatio
nale, preşedintele Comitetului a sub
liniat că aceasta a fost îndreptată 
spre asigurarea unor cooperări şi co
laborări cît mai avantajoase, pe baza 
principiilor politicii externe a parti
dului şi statului nostru. Au fost reac
tualizate unele acorduri de colabo
rare cu Uniunea Sovietică, R.D. Ger
mană, R.P. Polonă, R.P. Ungară, sínt 
pe cale de a fi încheiate noi înţelegeri 
cu R.P. Bulgaria, India, Anglia, R.F. 
a Germaniei, Suedia, Belgia şi alte 
ţări.

La reactorul nuclear, oaspeţii pri
mesc explicaţii în legătură cu preo
cuparea specialiştilor pentru ridica
rea continuă a puterii agregatului 
pînă la 5 000 de kW, Se subliniază, 
de asemenea, că, cu ajutorul reacto
rului, a fost realizată o gamă iarnă 
de radiolzotopţ destinaţi atît cerce
tărilor ştiinţifice, cît şl aplicaţiilor 
practice în diferite domenii, Vorbind 
despre preocupările actuale ale spe
cialiştilor, conducătorii dş partid şl 
de stat sínt informaţi că aici se efec
tuează studii privind optimizarea ca
racteristicilor reactorilor utilizaţi în 
centrale nuclearoelectrice de putere, 
precum şi asupra materialelor şi 
combustibililor nucleari, comportării 
acestora în. cîmpuri de radiaţii.

Ultimul obiectiv al vizitei condu
cătorilor de partid şi de stat este 
Centrul de pregătire şi specializare 
a cadrelor din domeniul nuclear, do
tat cu un ansamblu subcritic şi cu 
alte inştalatU destinate, în princi
pal, scopurilor didactice. Discuţiile 
dintre oaspeţi şi gazde subliniază 
faptul că asigurarea cadrelor de spe
cialitate pentru domeniul nuclear 
prezintă o importanţă deosebită, de
oarece atît în sectorul industrial, cît 
şi în cel tehnologic, legat de ener
getica nucleară, tara noastră se gă
seşte Ia început, iar problemele pe 
care le pune Programul nuclear na
tional sínt complexe şl dificile chiar 
pentru state cu experienţă în acest 
domeniu, Ca urmare a indicaţiilor 
primite din partea tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu, activitatea Comitetului de 
Stat pentru Energia Nucleară s-a 
axat, îndeosebi, pe intensificarea mă
surilor pentru recrutarea, pregătirea 
şi specializarea cadrelor din dome

niul nuclear în tară. Se subliniază că 
această acţiune s-a făcut în strînsă 
colaborare cu Ministerul Învătămîn- 
tului şl cu alte ministere.

Vorbind despre realizările obţinute 
în sectorul învătămîntului, preşedin
tele Comitetului de Stat pentru Ener
gia Nucleară arată că au fost orga
nizate cursuri poşt-universitare da 
energetică nucleară, pentru utiliza
rea izotopilor radioactivi, cursuri de 
specializare posti i-eeale de fizică 
atomică, iar începînd din anul şcolar 
1970-1971, la Institutul politehnic din 
Bucureşti s-a înfiinţat o secţie Spe
cială de centrale nuclearoelectrice.

în încheierea vizitei pe platforma 
Măgurele şi la Institutul de fizică ato
mică, tovarăşul Nicolae Ceauşescu şi 
ceilalţi conducători de partid şi de stat 
au avut o convorbire cu cadrele de 
conducere ale Comitetului de Stat 
pentru Energia Nucleară şi ale insti
tutului.

Luîpd cuvîntul cu acest prilej, se
cretarul comitetului de partid al In
stitutului de fizică atomică, dr. Vasils 
Dfăqănescu, a asigurat pe secretarul 
general al partidului, şi pe ceilalţi 
conducători de partid şi de stat că 
întregul colectiv de muneS din in
stitut, în frunte cu comuniştii, nu 
■$9 precupeţi nici un efort pentru 
realizarea sarcinilor deosebit de im
portante ee-i stau în fată, aducin- 
du-şi în acest fel contribuţia la con
struirea în patria noastră a societă
ţii sofiajişte multilateral dezvoltate,

Adreşindu-se apei oamenilor de 
ştiinţă şi celorlalţi specialişti pre
zenţi, tovarăşul Nicolae Ceauşescu a 
exprimat satisfacţia pentru progre
sele constatate în dezvoltarea activi
tăţii institutului in decurs de ua au, 
pentru realizările pozitive obţinute 
atît în munca de cercetare ştiinţifică, 
cil şj in domeniul construcţiei de a- 
pâratură necesară cercetării şi pro
ducţiei. De altfel, centrul acesta de 
cercetări nu are o istorie prea lungă, 
dar are rezultate bune şi mai cu 
seamă un viitor foarte mare, a spus 
secretarul general al P.C.R. Consider 
eă aceste rezultate constituie o pro
misiune a conducerii institutului, a 
comuniştilor, a tuturor cercetătorilor 
şi salariaţilor de a lucra în aşa fel 
îneît să îndeplinească ia condiţii 
hune programul naţional de dezvol
tare a cercetărilor ştiinţifice şi de fo
losire a energiei nucleare în scopuri 
paşnice. De aceea, felicit atît condu
cerea institutului şi a Comitetului, 
cil şi pe toţi cercetătorii, pe comu
nişti pentru succesele obţinute pînă 
acum.

Cred că amplasarea pe acelaşi te
ren atît a facultăţii, cit şi a Insti- 
tuftilui de fizică, adică crearea U- 
jmi complex unitar de îpvăţărnînt, 
cercetare şi producţie, va avea re
zultate deosebit de bune pentru dez
voltarea în viitor a activităţii noas
tre în acest sector de vârf în ştiinţă 
şi producţie. De aceea, 0Ş recoman
de conducerii Comitetului si a in
stitutului să fie foarte exigentă faţă 
de proiectanţi, să le pretindă rea
lizarea unor lucrări cît şe poate de 
utile şi, desigur, într-o concepţie cîţ 
maţ raţională, care să pornească de 
la necesităţile învăţămîntului, cep. 
cotării şi producţiei, să creeze astfel 
de clădiri care să satisfacă necesi
tăţile tuturor acestor activităţi, dar 
care să fie şi frumoase, să facă 
viaţa şi munca profesorilor şi stu
denţilor plăcută, Dar, mai cu sea
mă, este necesar să li se creeze 
condiţiuni de a deveni buni fizicieni 
şi buni atomişti; numai aşa se va 
face un lucru bun. Şi sper că şi 
tovarăşii de la Comitetul orăşenesc, 
cei care se ocupă de sistematizarea 
generală şi proiectanţii, vor depune 
toate eforturile pentru a realiza a- 
ceste deziderate care sínt de o ne
cesitate absolută pentru noi.

Nu pot să-J felicit pe tovarăşi acum, 
cînd abia încep lucrările, dar cînd vor 
fi gata — iar eu vreau ca în anul vii
tor să fie gate — vom veni la inau
gurare şl atunci îi vom felicita. 
Acum le doresc să realizeze 
acest institut în condiţiuni cît mai 
bune.

în încheiere, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu şi-a exprimat convinge
rea că atît comitetul de partid, cit 
şi conducerea Institutului de fizică 
atomică şi o Comitetului de Stat 
pentru Energia Nucleară şînt con
ştiente de rolul pe care îl au 
în viaţa şi activitatea celor 
două instMuţii şi de necesitatea 
de a desfăşura o largă muncă edu

cativă, în lumina hotărîrilor Comi
tetului Executiv al C.C. al P.C.R. 
privind îmbunătăţirea activităţii 
politico-ideologice, de educare mar- 
xist-leninistă a membrilor de 
partid, a oamenilor muncii. De alt
fel, a spus vorbitorul, cercetarea în 
domeniul fizicii este strlns legată de 
materialismul dialectic şi nu se 
poate concepe un bun fizician care 
să nu se situeze pe o bază materia
list dialectică. Din acest punct de 
vedere îmi face impresia că ne a- 
flăm în mijlocul unor oameni care 
prin profesia lor se află pe o pozi
ţie fermă, materialist dialectică, 
care, prin felul de a gîndi şi de a 
lucra, sínt chemaţi să demonstreze 
prin tot ceea ce fac, ou noi şi nod 
fapte, atât materialitatea lumii, cît 
şf faptul că stă în puterea omului 
de a transforma natura, de a transfor
ma societatea, de a se transforma 
şi pe sine însuşi. Aveţi o organiza
ţie bună şi puternică şi nu doresc 
decR şă vă urez succes în toate do
meniile de activitate, a spus tova
răşul Nicolae Ceauşescu.

In numele tuturor lucrătorilor 
ştiinţifici din domeniul atomic din 
ţara noastră, prof. loan Urşu a mul
ţumit călduros, încă o dată, tova
răşului Nicolae Ceauşescu, celor
lalţi conducători de partid şi de 
stat, pentru indicaţiile preţioase 
primite cu acest prilej, angajîndu-se, 
in numele Comitetului de Stat pen
tru Energia Nucleară, al tuturor 
specialiştilor atomişti, să transpună 
|n  viaţă importantele prevederi ce 
derivă din Programul nuclear na
ţional şi din hatăririle conducerii
superioare de partid.

pretutindeni, în secţiile, laboi’a- 
toarele, atelierele institutului, tova
răşul Nicolae Ceauşescu, ceilalţi 
conducători de partid şi de stat au 
fost întimpinaţi ou stimă deosebită 
şi entuziasm de lucrătorii acestui 
modern complex de cercetare ştiin
ţifică şi învăţământ din ţara noas
tră. Prin aplauze, urale, manifes
tări de dragoste şj simpatie, ei şi-au 
exprimat bucuria, înalta satisfacţie 
de a avea în mijlocul lor pe iubi
tul conducător al partidului şi sta
tului noştru, hotărârea lor fermă de 
a nu precupeţi nimic pentru a 
transpune în viaţă măsurile preco
nizate de partid avînd ca scop pro
gresul continuu al României socia
liste.

N. f o p e s c u -b o g d a n e şti
MIRCEA S. IONESCU

Pentru condiţii 
optim e  

m uncă I
Crearea unor condiţii din 

ce în ce mai bune de muncă 
în toate secţiile de producţie 
a constituit obiectul unor 
preocupări permanente a 
compartimentului de protecţie 
a muncii de la Fabrica de 
geamuri din Mediaş. După 
cum ne informează şeful a- 
cestui compartiment, tehnicia
nul Ilie Mircea, realizarea in
tegrală a programului de mă
suri tehnice şi tehnico-organi- 
zatorics, pentru prevenirea 
accidentelor de muncă Şi a 
îmbolnăvirilor profesionale s-a 
materializat în faptul că în 
cea de-a doua jumătate a a- 
nului trecut şi in primele luni

ale acestui an nu s-a produs 
nici un accident de muncă, 
O amplă acţiune de ridicare 
a calificării muncitorilor la 
locul de muncă, stabilirea u- 
nor atribuţiuni precise pe fie
care muncitor, şef de echipă 
sau inginer şi, în general, 
crearea unei puternice opinii 
colective în favoarea respec
tării cu stricteţe a normelor 
de tehnica securităţii şi a le
gislaţiei de protecţia muncii 
au contribuit în mod hotărî- 
tor la reducerea zilelor de in
capacitate de muncă din 
cursul acestui semestru de 
peste 5 ori, comparativ cu se
mestru] similar al anului 1970.

La balotat paie pe o tarla a fermei Tîrnava a I.A.S. Mediaş

Tribună a înaltelor răspunderi muncitoreşti
(Urmare din pag. !}

Băjenaru — maiştrii, şeful de secţie, 
sculerul şef nu au fost suficient de 
receptivi, nu au căutat să cunoască 
situaţia concretă din secţie ca apoi 
să ceară întocmirea corectă a tehno
logiilor, lansarea din timp a comen
zilor, normarea corespunzătoare a lu
crărilor, a timpilor necesari pentru 
efectuarea lor.

S-a criticat faptul că nu s-au fina
lizat unele propuneri făcute de 
oamenii muncii cu ocazia adunării 
generale sau in şedinţele de grupe 
sindicale. De altfel şi în darea de 
seamă se spunea că din cele 79 pro
puneri pentru îmbunătăţirea activi
tăţii s-au realizat doar 37, La fel, 
fată de (50 măsuri prevăzute în pla
nul M-Ţ.O. au foşt realizate pînă 
acum doar 33, iar din 12 propuneri 
în contractul colectiv doar 2 au prins 
viată. In aceeaşi dare de seamă, şe
ful secţiei motivează că realizarea 
celorlalte măsuri nu depinde de sec
ţie, ci de conducerea uzinei, de cele
lalte servicii funcţionale sau chţar 
de Centrala industrială. Chiar dacă 
aşa stau lucrurile, cine este pus să 
susţină interesele secţiei în fa(a co
mitetului de direcţie, cine trebuie să 
facă legătura între cei ce lucrează 
în secţie si celelalte organe care 
trebuie şă rezolve problemele? 
„Acum un an am făcut o propu
nere — a spus lăcătuşul loan Miti- 
telu. O repet din nouţ masa de tra- 
saj să fie luminată cu neon".

Propuneri de acest gen au mai fost 
făcute, la o parte dintre ele munci
torii fiind nevoiţi să revină şi de 
această dată, Este vorba de dotarea 
secţiei cu anumite maşini strict ne
cesare desfăşurării în bune condiţii 
a activităţii, de repararea şi verifi
carea celor existente, de repararea 
divizoarelor optice existente in sec
ţie — pentru care „de citeva luni 
se tot aduce un specialist, dar nu 
mai ajunge să le repare" (loan 
Ucenic).

Vorbitorii au abordat apoi pro
blema protecţiei muncii, a amplasării 
judicioase a utilajelor, a asigurării 
condiţiilor de muncă. Rectificatorul 
Horst Fröhlich arăta că maşinile la 
care se confecţionează produse la 
toleranţe de microni trebuie ampla
sate intr-un Ioc mai ferit de zgomot 
sau de variaţii mari de temperatură, 
făcînd în acest sens propuneri con
crete de amplasare, de creare a unui 
microclimat corespunzător pentru fie
care loc de muncă. Au fost criticate 
totodată organele care se ocupă în 
uzină cu protecţia muncii, cît şi In
spectoratul judeţean pentru protecţia 
muncii, deoarece nu rezolvă în mod 
corespunzător cererile salariaţilor, de 
multe ori ocupîndu-se de lucruri de 
mai puţină Importantă. „Umblînd 
după nimicuri scapă din vedere pro
blemele importante" (strungarul loan 
Olteanu).

Am mai avut ocazia şă particip la 
multe adunări de secţii, adunaşi ge

nerale in cadrul uzinei^ „Indepen
denta", dar principialitatea, Înaltul 
simt de răspundere, critica construc
tivă, propunerile care dovedesc o 
competentă sporită a fiecărui munci
tor a făcut din această adunare o 
adevărată tribună a înaltelor .răspun
deri muncitoreşti. Am selecţionat 
doar citeva din problemele abordate, 
din criticile constructive aduse con
ducerii secţiei, comitetului de direc
ţie, dintre care unele vor fi — fără 
îndoială —- ridicate şi în adunarea 
generală a reprezentanţilor salariaţi
lor pentru a fi elaborate măsurile 
concrete de rezolvare.

De altfel, ca o concluzie se poate 
spune că din dezbaterile fructuoase, 
din propunerile făcute a rezultat ne
cesitatea abordării cu un mai mare 
simt de răspundere a unor probleme 
de organizare a producţiei în secţia 
sculărie, de programare şi lansare 
operativă, orientarea colectivului de 
salariaţi spre mişcarea de inovaţii 
pentru modernizarea unor utilaje 
vechi, lărgirea activităţii de auto- 
utilare pentru împrospătarea secţiei 
cu dispozitive noi, prin eforturi pro
prii. Totodată, dezbaterile au scos 
cu claritate în relief hotărîrea fermă 
a fiecărui salariat al secţiei sculărie 
do a realiza exemplar sarcinile de 
plan, de a face fată sarcinilor supli
mentare privind confecţionarea de 
S.D.V.-uri pentru planul tehnic cît 
şi pentru secţiile uzinei, de a realiza 
produse tot mai complexe.

întllniille cu diverse categorii 
<Je oameni al muncii, avînd ca 
obiect dezbaterea în aspectele sale 
cele mal profunde a problematicii 
unul anumit sector de activitate,
în scopul impulsionării mijloace
lor de acţiune socială, au intrat de 
multă vreme în practica de lucru 
a organelor de partid şi de stat 
din patria noastră. Ca metodă de 
lucru, dezbaterile stimulează ex
primarea deschisă a opiniilor, 
creează posibilitatea selecţionării şl 
raportării lor la nevoile apropiate 
şi de perspectivă ale unei reali
tăţi anume, favorizează declanşa
rea unui spirit mai dinamic de 
progres în domeniul respectiv, 
Prin calitatea lor de ferment al 
schimbului de Idei, dezbaterile se 
înscriu într-un ansamblu foarte 
Jarg de acţiune a partidului fn 
planul vieţii sociale de azi, anume 
acela al dezvoltării democraţiei 
socialiste, al atragerii unui poten
ţial uman cît mai larg în rezolva
rea problemelor desăvârşirii so
cietăţii socialiste multilateral dez
voltate.

Cu atît mai mult în domeniul 
vieţii spirituale, unde se între
taie opinii şi curente de opinie 
diverse, dezvoltarea unor metode 
de muncă implicînd schimbul de 
păreri apar ca foarte necesare, 
în cadrul lor, prin afirmarea opi
niei personale, prin confruntarea 
ei cu alte opinii, prin verificarea 
ei sínt înlăturate părerile subiec
tive, se favorizează vieteria solu
ţiei optime. Adică se creează Pd"

sibilitatea desprinderii iţnor con
cluzii care să fie cîţ mai apro
piate de acţiunea practică, mal 
utile acesteia, să asigur© progre
sul accelerat al realităţii respec
tive. Recentele propuneri şi ex
punerea secretarului general al 
partidului nostru cu privire la 
îmbunătăţirea muncii ideologice 
6fnt un exemplu strălucit de an
gajare a metodei dezbaterilor în 
perspectiva înaltelor răspunderi 
ale progresului social.

propuneau activităţi metodologice 
model (seri literare, procese lite
rare, seri de întrebări şi răspun
suri, seri de calcul, cercuri de ci
tit), disrutîndu-se aspecte legate 
de orientarea generală 4 muncii, 
de eficienţa acţiunilor, ceea ce 
contribuia ia formarea unui cli
mat în care experienţa înaintată, 
gîndirea activă erau soiieitate din 
plin şi obligate şă circule. Cu 
deosebire în domeniul muncii de 
educaţie a maselor, la nivelul şta-

important ni se pare a sublinia 
acum că optica bine intenţionată 
a expulzării formelor şablonarde 
de activitate culturală, a deschi
derii unui cîmp mai larg- pentru 
iniţiativa individuală nu a dus, 
peste tot, la acumulări pozitive şi 
la rezultate scontate. In multe u- 
nităti culturale s-au ivit tocmai 
efecte contrare celor aşteptate. în 
locul elanului s-au ivit semne de 
indiferentă, în locul iniţiativei 
presupuse şi aşteptate s-a strgeu-

cepute ca a doua şcoală a satu
lui, concurau în a asigura o viaţă 
culturală cît mai bogată în locali
tăţile lor, înţeleasă în primul rînd 
prin valoarea acţiunilor educa
tive. în faţa căminului cultural, 
după un obicei bine asimilat, se 
afişau vitrine atractive cu progra
mul săptămînal de activitate, con
ceput nu atît prin prisma vieţii 
formaţiilor artistice, cit pr}n an
gajarea responsabilă în nevoile de 
informare a locuitorilor cu cele

DEZBATERILE -  metodă 
eficace de îm bunătăţire a muncii culturale
în practică muncii culturale din 

Judeţul nostru s-au dezvoltat de-a 
lungul anilor diferite forme de 
dezbatere, pornind de la schim
burile de experienţă între două 
sau mai multe instituţii culturale, 
între activiştii culturali speciali
zaţi pe anumite compartimente, 
pînă la consfătuirile ample, orga
nizate pe un plan teritoriai-admi? 
nistrativ larg. în ele £§ prezen
tau analize de ansamblu sau da 
profil ale diferitelor comparti
m ente'ale culturii de masă: ^că
mine culturale, biblioteci, statii da 
radioamplificare, cinematografe;

bilirii direcţiilor de orientare, dar 
şi la nivelul perfecţionării mij
loacelor de acţiune, asemenea me
tode de lucru îşi dobîndiseră o 
reală autoritate. Desigur, într-o 
asemenea muncă s-au acumulat 
prin ani şi unele resurse birocra
tice, în care o anumită dădăceală 
măruntă se lăsa uneori supralici
tată, barînd calea iniţiativei lo
cale, a exprimării prin mijloace 
specifice de acţiune. Asupra aces
tor aspecte §-au făcut însă, în ul
timii ani, în judeţul nostru, nu
meroase referiri critice, astfel că 
nu Intenţionam s§ le repetăm.

rat superficialitatea, goana după 
acţiuni uşoare, lipsite de profun
zime, ceea ce a condus Ia reali
tatea transformării unor lăcaşede 
cultură în simple instituţii de dis
tracţie. Intervenind cu conştiinţa 
unei înalte responsabilităţi isto
rice, recentele documente de 
partid referitoare la întărirea 
muncii de educaţie socialistă a 
maselor sfpt tocmai o chemare 
vie la înfăptuirea misiunii pe care 
unităţile culturala o au în viata 
socială.

Era un timp cîn4 căminele cul
turale .din Judeţul nostru, con-

mai importante probleme ale poli
ticii interne şi internaţionale, cu 
aspecte ale dezvoltării societăţii 
româneşti, în ansamblul ei, cu 
probleme ale ştiinţei şi tehnicii 
contemporane, ale literaturii şi 
artei etc. Pe de altă parte, un 
accent deosebit se punea pe or
ganizarea unor acţiuni de propa
gandă nu numai în sediul cămi
nului, dar şi în stradă şi în ca
sele oamenilor, prin reţeaua largă 
de agitatori, prin deputaţi, care 
organizau intîlnirl în grupuri în 
care dezbaterea îşi crea un cadru

foarte firesc de desfăşurare. Din 
asemenea iniţiative se iviseră u- 
nele forme organizate, cum ar fi 
scurtele acţiuni informative Ia lo
cul de muncă, sau aşa-numitele
cercuri de citit, în care mai ales 
cadrele didactice se dovediseră 
fermenţi vii de propagandă. Din 
păcate, slăbind insistenta organis
melor culturale de îndrumare şi 
control, asemenea acţiuni s-au ră
rit în judeţul nostru tot mai vi
zibil, influenţînd o anumită ten
dinţă de izolare a unităţilor cul
turale de problematica majoră a 
educaţiei, de mase, fenomen pe 
care lucrătorii din domeniul cul
turii sínt chemaţi să-l depăşească 
într-un timp scurt.

Dar formele de stimulare a 
muncii culturale prin activizarea 
dezbaterilor pot fi, desigur, foarte 
diverse. în revitalizarea lor notăm 
ca un început bun cursul de in
struire organizat nu de mult de 
Casa judeţeană de creaţie, prin 
Şcoala populară de artă, la care 
au participat instructorii de bri
găzi şi de jocuri populare, sub
liniind necesitatea organizării mai 
ales a unor acţiuni cu cadrele 
chemate să lucreze direct în 
munca de educaţie socialistă a 
maselor, ceea ce ar da prilejul 
conjugării experienţei bogate 
aflate în judeţul nostru îp acesţ 
domeniu, cu nevoile actuale ale 
educaţiei, perfectând totodată mij
loacele prin care scopul înalt pro
pus de partid să poată fi atins.

ION ITU

Unii lucrează la 
s tr în su l reco lte i 
in tim p ce a lţii 

„d o fto ricesc“ 
i combinele
ţ I (Urmare din pag. I)

« I de combine stau ore şi chiar zile 
* I întregi din cauza defecţiunilor. La 

cooperativa agricolă din Hoghilag, 
la ora 11, una din cele două com
bine încă nu intrase în lan. Se de
fectase eu o zi mai înainte şi aş
tepta să iţe reparată. La aceeaşi 
combină, paletele de la rabator e- 
rau „cîrpite“ cu pînză. In pofida 
acestui fapt, pe spatele combinei, 
conducerea S.M.A. Dumbrăveni şi-a 
pus „parafa“; „Bun pentru campa
nia de vară 1971. Director S.M.A., 
Cazacu Victor. Verificat IM. A. 
Palencsar Franeisc“. Cît este de 
„bună" pentru campania de vară, 
am văzut, din. moment ce stătea. 
Specialista unităţii, ing. Elena Imre 
ne-a dat asigurări că, în schimb, 
celelalte două combine de la briga
da din Prod, lucrează din plin. Dar, 
nici aici una din combine nu in
trase în lan pînă la ora 12, Avea 
spart un rulment de la cilindrul 
aortatorului şl pînă să fie „dofto
ricită", s-au pierdut ore preţioase. 
Acest lucru însă nu era cunoscut 
nici de şeful secţiei de mecanizare, 
Martin Fülöp. El avea de rezolvat 
alte probleme, „mali importante“. 
L-am găsit în secţie. îl „asista“ pe 
un mecanizator care demonta mo
torul unul tractor. Deşi prima lui 
obligaţie era să urmărească modul 
cum funcţionează combinele, nici 
măcar nu g-a dus să vadă dacă la 
combina din Hoghilag a fost reme
diată defecţiunea. „L-am trimis pe 
mecanicul de întreţinere — a moti
vat el. Aşa că problema e ea şi 
rezolvată“. Intr-adevăr, problema a 
fost rezolvată. Dar în cît timp? La 
ora 14 combina, mu intrase încă în 
lan. De altfel, slaba preocupare 
pentru remedierea cît mai urgentă 
a defecţiunilor este concretizată în 
realizările la zii nu a fost recoltat 
griul decît de pe 40 hectare din cele 
280 cît ocupă această cultură.

Tot Ia cooperativa agricolă ■ din' 
Hoghilag au fost transportate paiete 
de pe circa 60 hectare. Normal ar 
fi fost ea pe aceste terenuri să in
tre de îndată tractoarele la arat. Nu 
am Jntîlndt insă nici unul. In schimb, 
în secţie se aflau 5 tractoare. E 
drept, unele necesitau reparaţii. 
După cum se vede, „parafa“ condu
cerii S.M.A. „Bun pentru campania 
de vară“ nu le-a ţinut prea mult 
în funcţiune.

Din păcate, situaţia întâlnită' aici 
nu este o excepţie. late încă un o- 
xemplu. Preşedintele cooperativei 
agricole din Axente Sever, Martin 
Füger, ne relata, cu justificată su
părare, că din cele 7 combine nu 
funcţionau decît 4. „Dacă vom mer
ge tot aşa, ne apucă iarna cu griul 
în cîmp — zicea tovarăşul Martin 
Füger. Combinele lui Ion Streja, 
Dumitru Băieş şi Ştefan Pîntea se 
află în reparaţie. Aşa că, pierdem 
atâtea zile preţioase pînă li se înlă
tură defecţiunile. Am solicitat spri
jinul tovarăşului Gheorghe Iliescu, 
directorul S.M.A. S-a mulţumit să 
dea ordin şefului de secţie să pună 
combinele „pe picioare“. Dar meca
nizatorii noştri nu de ordine duc 
lipsă, ci de sprijin concret, de piese 
şi alte materiale care le lipsesc“.

Evident, într-o asemenea maniere 
problemele care se ivesc într-o sec
ţie sau alta- de mecanizare nu ş< 
vor rezolva operativ. Or, în condi 
ţiile date, cînd toate forţele şi mij
loacele se cer antrenate în bătălii 
pentru strîngerea la timp a recol
tei, principalul obiectiv al lucrăto
rilor din acest sector trebuie să- 
constituie utilizarea la întreaga ca
pacitate a tractoarelor, combinelor 
preselor de balotat şi a celorlalte 
utilaje agricole. Este o obligaţie 
primordială a directorilor S.M.A. 
şefilor de secţie, mecanicilor de în
treţinere şi a tuturor mecanizatori
lor de a face totul pentru a se pu
tea lucra cu toate congbinele dir 
plin, de dimineaţa şi pînă seara 
Numai astfel se va putea string« 
recolta la timp şi fără pierderi.

D esecări
In prima jumătate a anului, 

pe terenurile cooperativelor a- 
gri.ooâe de producţie din loca
lităţile Biertan, Brateiu, Cîrţa, 
Micăsasa şi Scoreiu, Oficiul de 
îmbunătăţiri funciare al jude
ţului Sibiu a terminat o serie 
de lucrări de desecare care 
permit obţinerea unor recolte 
sporite pe suprafeţe însemna
te, cuprinse între 60 şi 240 de 
hectare la o singură’ unitate. 
O lucrare similară, vizînd 
sporirea productivităţii unor 
terenuri de 400 hectare se a- 
flă în fază avansată de exe
cuţie în zona Avrig, Arpaşu 
de Jos. De asemenea, în ulti
ma vreme au fost începute o 
serie de alte lucrări de regu
larizare a cursurilor unor 
rîuri şi de desecare a unor 
terenuri la unităţile agricole 
din Agnita, Hoghilag, Laslea 
şi altele. Prin finalizarea lor 
vor fi redate circuitului agri- 

_ Suprafeţe ce vor însuma 
pînă la sfârşitul anului, peste 
1500 de hectare.
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Şedinţa Comitetului 
pentru dezarmare 

de la Geneva
Geneva 27 (Agerpres). — La Ge

neva a avut loc marţi o nouă şe
dinţă a comitetului pentru dezar
mare, care a fost prezidată de şeful 
delegaţiei României, ambasadorul 
Ion Datcu.

In cadrul şedinţei au luat cuvîn- 
tul şefii delegaţiilor Suediei şi Me
xicului.

Reprezentanta Suediei, Alva Myr- 
'dal, a tratat în discursul său pro
blema interzicerii experienţelor 
nucleare subterane. Ea a prezentat 
unele sugestii şi propuneri concrete! 
referitoare la prevederile unui a- 
eord de prohibire a experienţelor 
subterane cu arma nucleară, care 
actualizează şi - dezvoltă proiectul 
preliminar de tratat în materie, de
pus de Suedia în 1969. Alva Myrdal 
a pledat pentru încheierea neîntîr- 
zîată a unui tratat internaţional de 
încetare a experienţelor nucleare în 
mediul subteran. „Un acord de in
terzicere a experienţelor nucleare

subterane — a spus vorbitoarea — 
ar reprezenta cu adevărat o reali
zare importantă. El ar feri omenirea 
de punerea la punct a unor arme 
de nimicire în masă şi mai dăună
toare“.

Ambasadorul Alfonso Garda 
Robles a  anunţat, în calitate de re
prezentant al Mexicului, stat depo
zitar al' tratatului privind interzice
rea armelor nucleare în America 
Latină că, recent, guvernul Olandei 
a depus la Ciudad de Mexico 
instrumentele de ratificare a proto
colului adiţional al acestui trata t 
In acest mod, Olanda devine, după 
Anglia a doua ţară care ratifică 
protocolul adiţional al tratatului de 
la Tlatelolco, protocol prin care 
statele ce: exercită Jurisdicţia asupra 
unor teritorii din zona de aplicabi
litate a acestui tratat îşi asumă o- 
bligaţia de a asigura în aceste te
ritorii transpunerea în practică a 
statutului de denuclearizare.

Convorbirile tehnice 
sovieto - americane

Moscova 27 (Agerpres). — Agen
ţia TASS informează că la Moscova 
a  fost dat publicităţii comunicatul 
ou privire la cea de-a treia etapă a 
convorbirilor tehnice sovieto-ameri- 
eane în problemele folosirii explo- 
Kiilor nucleare în scopuri paşnice, 
desfăşurate între 12 şi 13 iulie la 
,Washington. După cum precizează 
comunicatul, ele au constituit o 
continuare a convorbirilor tehnice 
în  aceeaşi problemă, desfăşurate în 
aprilie 1969 la Viena, şi în februa
rie 1970 la Moscova.

„Schimbul de păreri a lărgit în
ţelegerea reciprocă a problemelor 
legate de folosirea exploziilor ato
mice fn scopuri, paşnice şi va con

tribui la desfăşurarea cu mai mylt 
succes a activităţii în acest dome
niu al aplicării energiei atomice“, 
se arată în comunicat.

Părţile au continuat examinarea 
problemelor legate de aspectele 
tehnice şi teoretice ale utilizării ex
ploziilor nucleare paşnice şi au fă
cut un schimb de informaţii tehni- 
co-ştiinţifice de interes reciproc.

Părţile au căzut de acord să con
tinue schimburile tehnice, concen- 
trîndu-şi atenţia asupra problemelor 
securităţii în efectuarea exploziilor 
nucleare în scopuri paşnice, precum 
şi asupra diferitelor proiecte de lu
crări de construcţie în care se utili
zează exploziile nucleare paşnice.

Staţiile automate „Mars-2" şi „Mars-3 
îşi continuă zborul spre Marte

r Moscova 27 (Agerpres). — Staţiile 
automate sovietice „Mars-2“ şi 
„Mars-3“, plasate pe traiectorii in
terplanetare în zilele de 19 şi 28 
mai a.c., îşi continuă zborul. La 27 
iulie, ora 5,00, ora Bucureştiului, 
depărtarea staţiilor de Terra era de 
17 580 000 kilometri şi respectiv 
16 400 000 kilometri. In timpul zbo
rului interplanetar, au fost stabili
te, pînă în prezent, cu staţia „Mars-

2“ 43 de legături radio, jar cu sta
ţia „Mars-3“, 38 de legături.

Conform calculelor balistice, pa
rametrii traiectoriilor staţiilor in
terplanetare sínt cuprinşi în limi
tele prevăzute, iar informaţiile te- 
lemetrice confirmă funcţionarea 
normală a sistemelor de bord şi a 
aparaturii, ştiinţifice de pe „Mars- 
2“ şi „Mars-3“.
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D in  gările  so c ia lis te
Pentru realizarea 

cincinalului
Numeroase fapte cotidiene ale oa

menilor muncii sovietici se adaugă 
Ia realizarea planului cincinal ela
borat de Congresul al XXIV-lea al 
P.C.U.S. Astfel, de la începutul a- 
cestui an, minerii din bazinul Kuz
bass au extras peste plan 1 000 eşa
loane de cărbune, dintre care 
160 000 tone a realizat numai mina 
„S. M. Kirov“, unde nu există nici 
un sector care să nu-şi fi îndeplinit 
şi depăşit normele. Minerii din sec
torul Krasnogorsk au extras, de la 
începutul anului, 100 000 tone de 
cărbune în plus, ridicînd producti
vitatea complexelor mecanizate la 
21 000 tone pe lună.

SiderurgiŞtii de la Celiabinsk au 
elaborat primele şarje de metal, de 
cîteva tone fiecare, la cuptorul de 
experimentare industrială al uzinei 
de aici. Procesul de topire a meta
lului se desfăşoară într-un agregat 
închis, în mediu de gaz inert, ceea 
ce menţine puritatea metalului şi 
exclude orice fel de adaosuri. Ma
rele cuptor a fost creat ca rezultat 
al colaborării dintre oamenii de 
ştiinţă ai Institutului de cercetări 
ştiinţifice în domeniul siderurgiei şi . 
de la alte institute, împreună cu 
inovatorii de la marea uzină side
rurgică din Celiabinsk.

Marea secţie de laminat sîrmă a 
Uzinei metalurgice din Orlov a a- 
tins capacitatea de producţie pro
iectată cu două luni mai devreme, 
în  prezent, secţia poate produce a- 
nual 150 000 tone de sîrmă.

Şi, în sfirşit, un alt fapt cotidiant 
colhozurile şi sovhozurile din Uniu
nea Sovietică au primit a 5 000-a 
instalaţie creatoare de „ploaie“, de 
la începutul acestui an. Uzinele so
vietice au livrat peste plan nume-

VIETNAMUL DE SUD. In ulti
mele zile, în diferite regiuni ale 
Vietnamului de sud, au continuat 
operaţiunile militare ale forţelor 
patriotice, împotriva trupelor a- 
mericano-saigoneze.
In foto: Membrii unei unităţi a 
forţelor patriotice săpînd tranşee 
şi deschizînd drumuri pentru ve

hiculele militare.

Dezbateri in Senatul italian
f  Roma B7 (Agenpres). — Inoepind 
He astăzi pînă la 7 august, în Sena
tul italian se desfăşoară dezbaterile 
asupra reformelor construcţiei de 
locuinţe şi fiscală. După gravele 
neînţelegeri din ultimele zile, parti- 
jdele coaliţiei guvernamentale au 
convenit să se procedeze la iniţie
rea dezbaterilor senatoriale care să 
ducă, dacă va fi posibil, la votarea 
celor două legi. Intre o nouă criză 
guvernamentală şi calea compromi
sului, partidele de centru-stînga au 
optat pentru cea de-a doua soluţie. 
Decizia a  fost luată după ce s-a 
constatat că situaţia specială a 
Parlamentului nu oferă pentru mo
ment nici o altă rezolvare în cazul 
in  care coaliţia se destramă, întru- 
cît Italia se află, de peste o lună, 
Sri aşa-numitul „semestru alb“ (Se
mestrul alb este perioada care pre
cede alegerile prezidenţiale, şi în 
oare preşedintele republicii • nu are 
dreptul să dizolve cele două camere 
nici în cazul declanşării unei crize 
ministeriale — n.r.).

■La originea înfruntării dintre de- 
mocnat-creştini şi socialişti se află 
legea asupra construcţiei de locuin
ţe. P.D.C. este hotărît să sprijine 
menţinerea proprietăţii private, iar 
P.S.I. este adversarul oricăror mă
suri care ar putea oficializa specula 
în sectorul imobiliar. In comisia se
natorială pentru lucrările publice, 
democrat-creştinii şi-au exprimat 
dorinţa de a amenda articolul refe
ritor la exproprieri din legea care 
a fost deja adoptată de Camera 
Deputaţilor. Opoziţia hotărîtă a so
cialiştilor a dus la imposibilitatea 
continuării lucrărilor comisiei se
natoriale, fapt care a determinat 
trecerea dezbaterilor în plenul Se
natului. A urmat o acţiune de me
diere între P.D.C. şi P.S.I., între
prinsă de primul ministru, Emilio 
Colombo, soldată cu modificarea ar
ticolului referitor la exproprieri. 
Astfel, textul actual al proiectului 
de lege autorizează organele locale 
municipale să vîndă particularilor, 
cu unele condiţii, o mică parte din 
terenurile expropriate. Democrat-

creştinii doresc însă ca procentajul 
acestor terenuri să fie sporit.

După cum au subliniat observa
torii politici din capitala Italiei, ac
ceptarea de către partidele coaliţiei 
a deschiderii dezbaterilor din Senat 
ar putea fi considerată ca Un prim 
pas spre o înţelegere între membrii 
coaliţiei guvernamentale, după com
promisul realizat. Dar, aceleaşi 
surse observă că riscul unei rupturi 
se menţine, întrucît dacă premierul 
Colombo a reuşit să-i determine pe 
socialişti să treacă peste rezervele 
lor, îi va fi greu să-i convingă pe 
membrii aripii de dreapta a parti
dului său (democrat-ereştin) să ac
cepte echilibrul creat, care şi aşa se 
dovedeşte destul de fragil. O altă 
problemă care se pune este aceea 
că noul text al reformei construcţii
lor de locuinţe va trebui acceptat 
şi de socialiştii democratici, al trei
lea partid al coaliţiei, precum şi de 
republicani, care, după ce s-au re
tras din guvern, au promis cabine
tului Colombo sprijin pe plan 
parlamentar.
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încheierea sesiunii 
miniştrilor de externe 

ai fărilor membre ale C.E.E.
Bruxelles 27 (Agerpres). — Mi

niştrii de externe ai ţărilor membre 
ale Pieţei comune, întruniţi luni la 
Bruxelles, au încheiat reuniunile se
zonului 1970—1971’ în cea mai pură 
tradiţie „comunitară“. Ultima lor se
siune dinaintea vacanţei de vară s-a 
încheiat marţi dimineaţa la ora 3. 
După-amiaza de luni a fost consa
crată discutării regimului ce ar ur
ma să fie rezervat ţărilor membre 
ale A.E.L.S. care n-au solicitat ade
rarea la C.E.E., dar doresc relaţii 
privilegiate cu aceasta (Austria, El
veţia, Finlanda, Islanda, Suedia, 
Portugalia). Nu a fost luată încă 
nici o hotârîre, amintindu-se doar 
că există „mai multe orientări“, 
printre care şi aceea a creării unei

„zone a liberului schimb“ pentru 
produsele industriale între membrii 
C.E.E. şi ţările A.E.L.S., care nu 
vor adera la această organizaţie.

Deosebiri nete de vederi au fost 
relevate şi în ce priveşte probleme
le agricole. Italia şi Olanda au ce
rut ca viitoarele acorduri să pre
vadă o mai mare libertate de cir
culaţie a produselor agricole, în ve
derea introducerii pe pieţele state
lor necandidate a unei cantităţi mai 
mari de produse provenind din 
Piaţa comună, în timp ce restul ţă
rilor C.E.E. au admis doar că este 
posibil „să se facă ceva“ în acest 
sens, dar aranjamentele nu pot a- 
vea decît „un caracter şi o durată 
foarte limitată“.

Secvenţe po litice  uruguayene 
p ree lec to ra le

Montevideo 27 (Agerpres.) — Pre
şedintele Uruguayuiui, Pacheco Are- 
co, a fost desemnat de către Parti
dul Colorado, de guvernămînt, drept 
candidat al său la alegerile prezi
denţiale care urmează să se desfă
şoare în luna noiembrie a.c. Hotă
rârea Partidului Colorado ridică, 
însă, o serie de probleme de proce
dură. Conform legislaţiei uruguaye
ne în vigoare, preşedintele ţării nu 
poate fi reales succesiv. Acest lucru 
ar fi posibil numai după o preala
bilă modificare a Constituţiei în ca
drul unui plebiscit sau în cazul 
cînd preşedintele candidat ar întru
ni majoritatea absolută a voturilor 
exprimate.

Datorită acestui fapt şi contextu
lui politic intern, propunerea ca

Pacheco Areco să candideze pentru 
a doua oară la funcţia de pre
şedinte al Uruguayuiui a  suscitat o 
vie agitaţie în cercurile politice din 
ţară. După cum s-a mai anunţat, 
recent. Camera Deputaţilor a adop
tat o moţiune de supunere a şefului 
statului la un proces politic, sub a- 
cuzaţia de a fi încălcat Constituţia 
şi a fi „ofensat“ forumul suprem al 
ţării — Congresul — prin hotărârea 
de a menţine măsurile excepţionale 
de securitate, abrogate în prealabil 
de Parlament Moţiunea se află în 
prezent în dezbaterea Senatului. In 
cazul în care ea ar fi aprobată de 
către Camera superioară a Congre
sului, preşedintele Areco ar fi, con
form Constituţiei, revocat din 
funcţie.

•  AGENŢIA V.N.A. ANUNŢĂ că în cursul' luptelor desfăşu
rate între 26 iunie şi 15 Iulie între unităţile Guvernului Re
voluţionar Provizoriu al Republicii Vietnamului de Sud şi 
forţele americano-saigoneze, detaşamentele patrioţilor sud- 
vietnamezi au scos din luptă în zona septentrională a Viet
namului de sud 2 500 de soldaţi inamici, inclusiv 500 de ame
ricani. 20 de elicoptere şi 194 vehicule de luptă au fost dis
truse. Totodată, patrioţii au capturat o mare cantitate de 
arme.

I
•  PREŞEDINTELE ANWAR SADAT A DAT PUBLICITĂŢII.
luni seara, un decret privind crearea Comitetului Central al 
Uniunii Socialiste Arabe, care va fi format din 230 de mem
bri, dintre care 180 titulari şi 50 supleanţi — anunţă 
agenţia egipteană de presă.

In decret se menţionează că 200 dintre membrii G.G. vor 
fi aleşi de către Congres, iar 30 vor ti numiţi.

Precedentul Comitet Central al Uniunii Socialiste Arabe 
număra 150 de membri şi 50 de supleanţi, toti fiind aleşi de 
Congres.

•  UN ALT SAT SENEGALEZ, situat în regiunea Ziguinchor, 
din sudul tării, a fost bombardat de trupele portugheze. Două 
persoane au fost grav rănite — a anunţat luni seara agenţia 
de presă senegaleză (A.P.S.). Agenţia menţionează că acest 
bombardament a survenit după sosirea misiiinii 0.N.U., care,- 
la cererea Senegalului, urmează să stabilească la faţa locului 
actele de agresiune ale colonialiştilor portughezi îndreptate 
împotriva Senegalului.

■* LA BRAZZAVILLE S-AU ÎNCHEIAT LUCRĂRILE CONFE
RINŢEI FEMEILOR DIN AFRICA, la care au participat dele

gate din 16 ţări. Rezoluţiile adoptate în cursul dezbaterilor 
recomandă tuturor organizaţiilor de femei din Africa să des
făşoare o largă campanie în favoarea instruirii profesionale 
şi a emancipării depline a femeii africane.

•  ABOUT- MOHAMED IBRAHIM, membru al Consiliului Co
mandamentului Revoluţiei şl ministru de interne al Sudanu
lui, a anunţat luni extinderea interdicţiei de circulaţie în 
Khartum, capitala ţării. Ea va fi aplicată între orele 20,00 şl 
6,00, informează agenţia M.E.N,

Evenimentul pe scurt
•  ZIARUL PORTUGHEZ .O SECULO" informează că inter- 
venţia politiei în cursul manifestaţiei de luni a funcţionarilor 
bancari din Lisabona s-a soldat cu rănirea a nouă persoane. 
Cei aproximativ 2000 de funcţionari aflaţi în grevă parti
cipau la o demonstraţie de protest împotriva arestării lide
rului Sindicatului funcţionarilor bancari, Daniel Cgbrita,1 de 
către autorităţile portugheze. Aceeaşi sursă precizează că 
politia a operat numeroase arestări.

•  DECALAJUL DINTRE POPULAŢIA ALBA ŞI CEA DE 
CULOARE, deşi s-a micşorat întrucîtva în ultimul deceniu, 
continuă să fie considerabil In Statele Unite — informează 
HB raport oficial dat publicităţii la Washington. Cele mai

mari diferente slnt semnalate în următoarele domenii: veni
turi, educaţie, accesul Ia locurile de muncă, locuinţe.

•  CIRCA 57 DE PERSOANE ŞI-AU PIERDUT VIAŢA IN 
COREEA DE SUD, ca urmare a ploilor torenţiale care s-au 
abătut asupra provinciei Chungohong — anunţă agenţia 
France Presse. Mai multe ferme dintr-un sat din apropierea 
fostei capitale regale, oraşul Puyo, au fost complet acoperite 
de apă. Totodată, numeroase orezăril au fost Inundate.

•  OFICIUL VAMAL AL S.U.A. a anuritât că, în anul fiscal 
încheiat Ia 30 Iunie, pe întreg teritoriul Statelor Unite, au 
fost confiscate stupefiante în valoare de 500 milioane dolari 
(cifră record).

•  LA BELGRAD A AVUT LOC ultima şedinţă a actualului 
cabinet iugoslav prezidat de Mltia Ribicioi, la oare au fost 
dezbătute probleme economice curente legate de aplicarea 
programului de stabilizare a economiei. în cadrul şedinţei 
— informează agenţia Taniug — Mitia Ribicicî a anunţat că 
noul guvern iugoslav, ce urmează să fie format în zilele ur
mătoare, îşi va începe activitatea în cursul lunii viitoare.

•  AŞA CUM SE PREVĂZUSE!, „marea dezbatere" din Camera 
Comunelor asupra problemei aderării Angliei la Piaţa comună 
a luat sfîrşit luni seara, fără ca deputaţilor să li se solicite 
un vot expres.

Astăzi se întruneşte Camera Lorzilor, care. va continua 
dezbaterile pe aceeaşi temă.

Atitudinea definitivă a Camerei Comunelor asupra intrării 
Marti Britanii în G.E.E. va putea ti cunoscută abia la 28 oo 
tombrie, cînd ultimele dezbateri, de şase zile, se vor în
cheia cu un vot. J

roase instalaţii de ploaie artificială 
de tipul ..DDA-100-m“, staţii de 
pompare şi numeroase alte maşini. 
Suprafeţele udate cu ajutorul aces
tor instalaţii depăşesc 1670 000 ha, 

LAUREN ŢIU DUŢA 
corespondentul Agerpres 

la Moscova

„Agra-71“
Căile pentru realizarea principa

lei sarcini a agriculturii R.D. Ger
mane, trasate de cel de-al VlII-lea 
Congres al P.S.U.G. — de a asigura 
prinltr-o producţie intensivă ridica
rea nivelului de trai al populaţiei 
— sínt oglindite în mod sugestiv la 
actuala expoziţie agricolă de la 
Markkleeberg. Expoziţia „Agra-71“ 
constituie o adevărată şcoală, mij
loc eficace pentru un bogat schimb 
de experienţă. 500 de colective 
fruntaşe din agricultură şi industria 
alimentară din R, D. Germană 
prezintă — prin intermediul unor 
machete, scheme şi grafice, mostre 
de produse şi animale — metodele 
lor de muncă.

Asigurarea populaţiei cu alimente 
şi a industriei cu materii prime ur
mează să se realizeze pe calea in
tensificării producţiei agricole, îna
inte de toate prin chimizare, meca
nizare şi ameliorări. Congresul 
P.S.U.G. a hotărît să pună la dispo
ziţia agriculturii în actualul cinci
nal cu 43 la sută mai multe îngră
şăminte fosfatice. în perioada 1971— 
1975, 15—17 la sută din investiţiile 
pentru agricultură vor fi folosite 
pentru ameliorări.

Calea principală indicată pentru 
folosirea eficientă a mijloacelor 
puse la dispoziţia agriculturii este 
cooperarea.

Cele mai multe asociaţii intercoo- 
peratiste au fost create în R.D.G. în 
domeniul producţiei de plante, însă 
rezultate bune s-au obţinut şi în 
creşterea animalelor.

Zeci de mii de ţărani care vizi
tează în aceste zile expoziţia agri
colă studiază, cu multă atenţie as
pectele cele mai corespunzătoare

pentru condiţiile Iov specifice. 
Mulţi dintre vizitatori sínt) delegaţi 
de către colectivele din care fac 
parte să studieze concret o anumită 
problemă pe care să o aplice apoi 
£n practică în unitatea respectivă.

Expoziţia „Agra-71“ din Markkle
eberg rămîne deschisă pînă la jf 
august.

ŞTEFAN DEJU 
corespondentul Agerpres 

la Berlin

Se dezvoltă tînăra
ramura a

în  ultimii ani, în Bulgaria se dez
voltă în ritmuri susţinute tînăra ra
mură a  chimiei. Dacă în urmă cii 
30 de ani Bulgaria aproape că ml 
avea industrie chimică, în prezent 
ea produce însemnate cantităţi de 
îngrăşăminte fosfatice şi azotaase, 
sodă calcinată, acid sulfuric. Ini 
1975, producţia de îngrăşăminte 
chimice va atinge 1,2 milioane tone. 
La fel de susţinut se dezvoltă pro
ducţia de fibre chimice de la 23 000 
teme în 1970 la 78 000 tone în 1975), 
capacităţile de prelucrare a ţiţeiului 
(de la 6 milioane tone în 1970 la 
circa 13 milioane tone în 1975).

în  aceste zile, colectivele tinere
lor combinate chimice, apărute re
cent pe harta economică a Bulga
riei, raportează noi succese obţinute 
în producţie.

La numai şase luni de la darea 
în exploatare a primei etape a Com
binatului petrochimic de lingă Plev
na, tînărul colectiv al acestei uni
tăţi a raportat recent atingerea ca
pacităţilor proiectate. în lunia iunie 
s-au produs primele 8 000 tone de 
uleiuri pentru motoare. în faza fi
nală, aici se vor obţine anual cite 
160 000 tone de diferite uleiuri.

La Combinatul chimic din oraşul 
Dîmitrovgrad a fost obţinut pentru 
prima oară în, Bulgaria, în aceste 
zile, acid sulfoaminic.

C. AMARIŢEI 
corespondentul Agerpres 

la Sofia

Evoluţia navei spaţiale
1 9 ÂpolIo-15“

Houston 27 (Agerpres). — Princi
palul eveniment al celei de-a doua 
zile în spaţiu a navei „Apollo-15‘* 
l-a constituit manevra de corectare 
a traiectoriei efectuată1 de astro- 
nauţi la ora 20,14 (ora Bucureştiu
lui). Ea a fost utilizată totodată şi 
în _ scopul stabilirii naturii scurtcir
cuitului semnalat, luni seara, la sis
temele electrice de aprindere a mo
torului principal al navei. N.A.S.A. 
a hotărît să devanseze cu peste 
două ore această manevră întrucît 
exista pericolul suspendării progra
mului de aselenizare. Reuşita ope
raţiunii a făcut însă inutilă orice 
schimbare în programul de zbor al 
navei, iar natura defecţiunii a fost 
apreciată ca fiind minoră.

După o odihnă de aproape zece 
ore, astronauţii şi-au reluat activi
tatea la ora 17,00 (ora Bucureştiu
lui), oare a constat în cea mai mare

măsură în verificarea stări! de 
funcţionare a sistemelor de bord ale 
cabinei şi modulului lunar. Ei au 
efectuat, de asemenea, mai multe 
experienţe de navigaţie şi au exe
cutat numeroase fotografii ale Pă- 
mîntului, Lunii şi ale unor aştri, 
utilizînd filtre pentru raze ultravio
lete şi gama. A fost reglată, totoda
tă, viteza de rotaţie în jurul axei 
a trenului spaţial.

La ora 19,30 (ora Bucureştiului) 
„Apollo-15“ parcursese jumătate din 
distanţa dintre Pămînt şi Lună — 
209 354 km, evoluînd pe traiectorie 
cu o viteză puţin mai mare de 5 000 
km pe oră.

A doua zi de activitate în spaţiu 
se încheie miercuri dimineaţa la 
ora 6,34 (ora Bucureştiului), cînd 
astronauţii încep o nouă perioadă 
de repaus de aproape 10 ore.

LIBERIA. Zi naţională. Liberia este o ţară africană situată între Sierra Leone, 
Guineea, Coasta de Fildeş şi Oceanul Atlantic. începuturile ei datează din 
1822, cînd au fost colonizaţi primii negri americani eliberaţi din sclavie. în 
1847 ia naştere Liberia — prima republică independentă a negrilor — care 
este recunoscută de marile puteri anul următor. în anul 1857, Liberia este 
întregită cu teritoriul Maryland, situat în sudul ţării. Are o populaţie de 
1 083 000 locuitori (In 1966) cu capitala la Monrovia. Cuprinde ca naţionali
tăţi negri indigeni şi americanL In foto: pe o stradă din Monrovia, capitala 
ţării. Elementul tradiţional s-a menţinut In costumaţia locuitorilor Iiberlenl
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